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V Chropyni žiji a trvale bydlím už téměř 
20 let. Srdcem i tělem jsem Chropyňák, byť 
jsem původně z Kyselovic, odkud pochází 
téměř celá moje rodina. Pokud se ohlédneme 
do historie, můžu s nadsázkou říct, že náš rod 
má starostování v genech. Až nedávno jsem 
se totiž dozvěděl z informací uvedených v Zem-
ském archivu v Brně, že historicky prvním 
starostou Kyselovic byl od roku 1861 můj 
prapradědeček pan Josef Vymětal, v té době 
nejbohatší sedlák v obci. Druhým starostou 
Kyselovic v naší rodině byl od roku 1897 pan 
František Vymětal. Třetím starostou v Ky-
selovicích v letech 1998–2006, respektive 
starostkou, byla moje maminka Mgr. Zdeňka 
Hradilíková, rozená Vymětalová. Čtvrtým sta-
rostou v naší rodině je v Kyselovicích už od ro-
ku 2014 můj bratr Ing. Radim Vlasatý. Jsem 
tedy v pořadí pátým starostou v naší rodině, 
a proto jsem si dovolil uvedenou nadsázku.

Jak jsem ale napsal na začátku tohoto článku, 
pocházím sice z Kyselovic, ale srdcem jsem 
už dávno Chropyňák a tak to i zůstane. Naše 
město mám rád a vyzkoušel jsem si jak bydlení 
na sídlišti, tak v rodinném domě, kde v sou-
časnosti s manželkou vychováváme naše děti. 
Členem Zastupitelstva města Chropyně jsem 
již třetí volební období a chtěl bych tímto 
poděkovat občanům našeho města Chropyně, 
kteří mě vždy v komunálních volbách pod-
porovali a podporují a kteří dali v letošních 
volbách své hlasy kandidátce hnutí ANO 2011, 
které jsem byl, jako nestraník, lídrem. Moc 
si každého hlasu vážím. Chci poděkovat i no-
vě zvoleným zastupitelům města Chropyně, 
že mi v nadcházejícím volebním období 
2022–2026 dali důvěru a zvolili mě starostou. 
Do třetice chci poděkovat i těm Chropyňá-
kům, kteří ve volbách volili jiné volební 
subjekty nebo měli jinou představu o novém 

vedení našeho města, protože i těmto voličům 
chci být dobrým starostou.
V neposlední řadě chci poděkovat i své před-
chůdkyni paní Ing. Věře Sigmundové, protože 
vykonala spoustu práce pro naše město. Byla 
nejen poslední tři volební období starostkou, 
ale byla také 20 let členkou Rady města. 
Zaslouží si tedy poděkování za všechnu práci, 
kterou pro naše město vykonala. 
Závěrem slibuji, že budu dělat všechno pro to, 
aby se v našem městě všem dobře žilo, a přeji 
si, aby se široká koalice, která je v současné do-
bě v Zastupitelstvu města Chropyně a která mě 
zvolila do funkce starosty, v budoucnu ještě 
rozšířila o další zastupitele. Budeme tak všichni 
společně pro naše město dělat jen to nejlepší. 
Pevně věřím, že během nadcházejícího volební-
ho období uděláme spoustu dobré práce a sku-
tečně tak posuneme naše město k lepšímu. 

Mgr. Michal Vlasatý 

Představení nového starosty

Ustavující zasedání Zastupitelstva města Chropyně proběhlo za účasti všech 
nově zvolených zastupitelů a na místní poměry i za neočekávaně velkého 
zájmu veřejnosti ve víceúčelovém sále chropyňského zámku dne 31. října. 
Jednání zahájila odstupující starostka Ing. Věra Sigmundová, která přečetla 
slib, který následně svým podpisem stvrdili všichni zastupitelé, díky čemuž 
mohla zahájit samotné jednání dle navrženého programu.

Volby orgánů Zastupitelstva města Chropyně
Slova se ujala Ing. Dana Jedličková, která byla zvolena předsedkyní 
volební komise. Zastupitelé se pod jejím profesionálním vedením usnesli, 
že Chropyně bude mít v následujícím volebním období opět dva uvolně-
né zastupitele ve funkcích starosty a místostarosty. Následně se obrátila 
na představitele všech volebních subjektů, které jsou zastoupeny v tomto 
zastupitelstvu, a požádala o jejich nominace na funkci starosty města. 
Jediný návrh na obsazení postu starosty města Chropyně pro volební 
období 2022-2026 oznámilo hnutí ANO 2011. Navržen byl Mgr. Michal 
Vlasatý. Žádný další návrh předložen nebyl a bylo tedy přistoupeno 
k volbě. Pro nového starostu hlasovalo 13 zastupitelů, odstupující 
starostka mu symbolicky předala městské insignie a tím i vedení města 
Chropyně. Starosta Mgr. Michal Vlasatý následně přednesl ke svému 
zvolení krátký osobní projev. Následně bylo přistoupeno k volbě 
místostarosty. Také zde byl navržen pouze jeden kandidát, kterým byl 
současný místostarosta a zastupitel za hnutí STAN Mgr. Stanislav Kalinec, 
a také on byl následně do funkce zvolen pro následující volební období. 
Pro jeho volbu hlasovalo 10 zastupitelů.
Zastupitelé se také usnesli, že Rada města bude mít i nadále pět členů. 
Vzhledem k tomu, že starosta a místostarosta jsou členy Rady města 
automaticky, bylo přistoupeno k volbě zbývajících tří členů. Nominováni 
byli: hnutím ANO 2011 Petr Krutil, Nezávislou volbou pro Chropyni 
Mgr. Milan Bajgar MBA a koalicí SPOLU Ing. Radovan Macháček. Je-
jich volbu následně zastupitelé stvrdili.
Zastupitelstvo je dále ze zákona povinno zřídit Finanční a Kontrolní výbor 
a hlasováním byl ustanoven počet členů obou výborů na 5. Před hlaso-
váním o obsazení jednotlivých výborů vyjádřil Ivan  Juřena názor, že vý-
bory by měly být obsazeny zástupci všech uskupení, které jsou součástí 
tohoto zastupitelstva. Starosta konstatoval, že návrh pana Juřeny respek-
tuje, ale nesdílí jej a o obsazení výborů rozhodne následné hlasování. 
Na členy Finančního výboru byli následně navrženi Luděk Graclík 
(SPOLU), Ivan Juřena (Nezávislá volba pro Chropyni), Ing. Jakub Kalinec 
(STAN), Ing. Jaroslav Kovařík (SPOLU), Ing. Věra Sigmundová (ČSSD) 
a Jitka Válková (ANO 2011). Volbou nakonec neprošla Ing V. Sigmun-
dová, ostatní kandidáti byli zvoleni a z jejich středu byl následně také 
zvolen předseda finančního výboru, kterým se stal Luděk Graclík.

Ing. Jedličková dále vyzvala zastupitele k podání návrhů kandidátů 
na obsazení funkcí členů Kontrolního výboru a navrženi byli: Martin 
Jedlička (ČSSD), Veronika Langrová (STAN), JUDr. Natalie Navrátilová 
(Nezávislá volba pro Chropyni), Ing. Zdeněk Večerka (ČSSD) a Kamil 
Zalabák (ANO 2011). V tomto případě bylo zvoleno všech pět navr-
žených kandidátů a z nich následně také předseda kontrolního výboru, 
kterým se stal Ing. Zdeněk Večerka. Zastupitelé dále jmenovali do funk-
cí tajemníků v případě finančního výboru Ing. Lenku Macháčkovou 
a v případě kontrolního výboru Ing. Danu Jedličkovou a uložili předse-
dům výborů připravit plány práce výborů na rok 2023.
Zastupitelé dále rozhodli o výši paušální náhrady mzdy a příspěvků 
z rozpočtu města pro zastupitele a také o výši měsíčních odměn za výkon 
funkcí v Zastupitelstvu v případě zastupitelů takto:
1.500 Kč za výkon funkce člena Zastupitelstva bez dalších funkcí, 
7.954 Kč za výkon funkce člena Rady, 
3.000 Kč za výkon funkce předsedy výboru, 
2.500 Kč za výkon funkce člena výboru, 
3.000 Kč za výkon funkce předsedy komise, 
2.500 Kč za výkon funkce člena komise,
a v případě fyzických osob, které nejsou členy Zastupitelstva, 
následovně:
1.500 Kč za výkon funkce člena výboru, 
2.000 Kč za výkon funkce předsedy komise, 
1.500 Kč za výkon funkce člena komise.
Starosta dále navrhl vyplacení mimořádných odměn za rok 2022 bývalé 
starostce Ing. Věře Sigmundové, které vyjádřil poděkování za dlouholeté 
působení ve vedení města, ve výši dvou měsíčních platů a místostarostovi 
ve výši jednoho měsíčního platu, což bylo schváleno všemi přítomnými 
zastupiteli, kteří následně schválili také žádost Ing. Věry Sigmundové 
o proplacení nevyčerpané řádné dovolené.
Dalším bodem jednání bylo, v souvislosti se změnou ve vedení města, určení 
člena zastupitelstva ke spolupráci s pořizovatelem na změně č. 6 Územní-
ho plánu Chropyně s názvem „Bydlení u sběrného dvora, bydlení v ob-
jektech bývalého obchodního domu Racek a bydlení v areálu bývalého 
státního statku". Z praktických důvodů bylo navrženo, aby město zastupoval 
nový starosta, což také následně zastupitelé jednohlasně schválili.
Posledním bodem před závěrečnou diskusí byla delegace místostarosty 
na Valnou hromadu honebního společenstva Chropyně. Místostarosta 
hájil členská práva města, jakožto člena honebního společenstva, 
i v minulém volebním období, mimo jiné také jako člen myslivecké 
stráže a výboru HS a projevil zájem v této práci pokračovat nadále. 
Z řad veřejnosti se projevily obavy o možném ovlivňování chodu tohoto 
společenstva, nicméně starosta města Mgr. Michal Vlasatý tyto obavy 

Ustavující zasedání nového zastupitelstva
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Modernizujeme komunikační kanály města

Ustavující zasedání nového zastupitelstva
rozptýlil a utvrdil všechny přítomné, že veškeré aktivity a případná činnost 
zástupce města v honebním společenstvu budou předem projednány 
v Radě města. Proto zastupitelé nepřijali návrh Martina Jedličky 
na odložení tohoto bodu na další Zastupitelstvo a delegaci místostarosty 
schválili následným hlasováním.
Do závěrečné rozpravy se přihlásila Ing. Věra Sigmundová, která přivítala 
zájem veřejnosti o dnešní jednání a vyslovila přání, aby zájem občanů 
o jednání Zastupitelstva vydržel po celé volební období, aby občané 
projevovali zájem o to, kterým směrem nové Zastupitelstvo město vede. 
Všem zastupitelům popřála, aby v sobě našli spoustu síly na to, aby 
si vždy vše řádně nastudovali, aby našli odvahu hlasovat tak, jak chtějí, 
aby věděli, že být zastupitelem je služba veřejnosti, že jsou prodlouženou 
rukou občanů, kteří jim dali důvěru. Městu i jeho občanům popřála, 
aby za čtyři roky práci tohoto Zastupitelstva na svém městě poznali.
Ing. Pavel Kučeravec se zajímal, proč bylo ustavující Zastupitelstvo svolá-
no až 31. října. Ing. Věra Sigmundová uvedla, že krajní termín pro usta-
vující zasedání byl v pondělí 24. října, v té době ale, pokud má správné 
informace, koalici chyběli někteří zastupitelé. Jeden byl v zahraničí celý 
týden, druhý chyběl od středy. Mgr. Michal Vlasatý se také domníval, 
že Zastupitelstvo mělo být svoláno v řádném termínu. Svolání ustavu-
jícího zasedání bylo však výhradně v kompetenci dosavadní starostky, 
nikdo jiný k tomu pravomoc neměl. Osobně se o termín zasedání 
zajímal předem, zajímal ho důvod porušení zákonné lhůty, psal všem 
zastupitelům e-mail, aby věděli, že o odpověď na tyto otázky Ing. Věru 
Sigmundovou žádal. Povolební vyjednávání skončila brzy, ustavující zase-
dání se mohlo klidně konat již v týdnu od 17. do 21. října. Rozhodnutí 
o termínu bylo pouze na paní Ing. Věře Sigmundové. Tajemník městské-
ho úřadu však uklidnil všechny přítomné, že i když se dnešní ustavující 
jednání koná až po lhůtě, kterou k jeho svolání stanoví zákon, nic to ne-
mění na tom, že všechna dnešní rozhodnutí jsou platná a v pořádku.   

Příští zasedání Zastupitelstva města Chropyně 
proběhne ve

středu 14. prosince 2022 
od 16. hodiny 

v místnosti číslo 10 v Městském kulturním středisku. 
Pozvánku i projednávané materiály najdete na webu 

města v sekci Samospráva - Zastupitelstvo města.

Město Chropyně už téměř 5 let využívá pro 
informování občanů SMS zprávy a e-maily. 
Zatímco e-mailová komunikace je zdarma, 
za rozesílání SMS město platí, nicméně v pří-
padech krizových situací (např. když je zjištěna 
závada na vodovodním řadu) je využívá, pro-
tože jde o nejrychlejší formu sdělení (mimo 
rozhlasu). Tuto službu doposud poskytovala 
firma Neogenia, s. r. o., prostřednictvím služby 
Mobilní rozhlas. 

Po spuštění nových webových stránek se však 
naskytla příležitost tento komunikační kanál 
modernizovat a sjednotit právě s webovými 
stránkami, využívat jeden redakční systém a již 
jednou zadané informace jednoduše předat 
dál. Proto v závěru letošního roku a začátku 
roku nového přechází tento druh komunikace 
pod službu Smart INFO pod firmu Galileo 
Corporation, s. r. o. 

Uživatelé stávajícího komunikačního kanálu 
(ať už SMS nebo e-mailového) nemusí činit 
vůbec nic. Jelikož databáze osob, které využívají 
stávající platformu Mobilního rozhlasu, vlastní 
město Chropyně a nikoli firma Neogenia, s. r. o., 
budou všichni uživatelé stávající služby pře-
vedeni na novou službu Smart INFO. Pouze 
je chceme upozornit, že po 12. prosinci obdrží 
e-mail, ve kterém pouze potvrdí, že chtějí dále 

tento infomační kanál využívat. Ti, kteří e-mail 
při registraci nezadali, dostanou SMS zprávu, 
na kterou v případě souhlasu s pokračováním 
odpoví jednoduchým „ano“.

Noví zájemci o využití této služby se mohou 
zaregistrovat prostřednictvím odkazu na webo-
vých stránkách města. Při registraci je povinně 
vyžadován e-mail. Je to z toho důvodu, že pri-
oritně chceme rozesílat informační e-maily, 
jejichž rozesílání, jak je uvedeno v úvodu, 
je zdarma. SMS zprávy budeme využívat pouze 
v nejnutnějších případech (výpadek proudu, 
uzavírka ulice, zaběhnutý pes aj.). Pokud však 

někdo opravdu e-mail nemá a nijak internet 
nevyužívá, avšak tento informační kanál využí-
vat chce, může přijít buď osobně, nebo zavolat 
na telefonní číslo 573 500 739 (Bc. Burešová) 
nebo 573 500 749 (Bc. Andrašiová), kde Vás 
uvedené pracovnice rády zaregistrují. 

Také si dovolím předeslat, že byla do zku-
šebního provozu spuštěna mobilní aplikace 
V OBRAZE, ve které můžete odebírat infor-
mace z města Chropyně. Více informací o této 
aplikaci, dostupné pro operační systémy An-
droid i iOS, uvedeme v příštím čísle. 

Ing. Jiří Rosecký

• DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ • DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ • DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ •

Mgr. Michal Vlasatý poděkoval všem přítomným za to, že ustavující 
jednání proběhlo na důstojné úrovni, doufá, že se zastupitelé nebudou 
v budoucnu dělit na opozici a koalici, ale že budou pracovat jako jeden 
tým. Bude moc rád, když i veřejnost bude i nadále projevovat zájem 
o dění ve městě, bude se zajímat o to, co se na Zastupitelstvu projedná-
vá a kam naše město směřuje. 

SK
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Blíží se nejkrásnější den v roce
Milí Chropyňáci,
jsem rád, že se rozsvícení stromu stalo každoroční sváteční událostí, 
při které se lidé mají možnost potkat a popovídat si. Také jsem moc 
rád, že jste se této akce Města Chropyně zúčastnili v tak hojném 
počtu, a že se tímto rozsvícení stalo opravdovou součástí předvá-
noční atmosféry. 
Svítící stromek u zámku symbolizuje blížící se vánoční svátky. 
Svátky, které jsou neoblíbenějším obdobím v roce, zvláště pro děti. 
I my se vracíme spolu se s nimi v čase, do doby, kdy jsme byli malí 
a pamatujeme si Vánoce plné překvapení, uzamčených skříní, vůně 
cukroví i jehličí. Chceme, aby i naše děti takto jednou s láskou 
vzpomínaly na tyto svátky. My dospělí tak často předvánoční čas 
strávíme spoustou práce, příprav a shonu. Naše úsilí je ale nakonec 
odměněno chvílemi pravé radosti dětí z dárků.
Neměli bychom ale zapomínat i na generaci našich rodičů a praro-
dičů. Drobný dárek je určitě potěší. Mnohem větší radost ale budou 
mít z naší blízkosti, z toho, že si s nimi sedneme k vánočnímu stolu, 
že s nimi strávíme kus svého času. Zaslouží si to.
Nezapomínejme ale i sami na sebe. Během těch pár volných dnů 
si najděme chvilku i na odpočinek a na načerpání energie.
Máme za sebou nelehké dva roky, ostatně ten letošní rok byl také 
jiný. S nejistotou hledíme do nového roku, nevíme, co nám přinese. 
O to víc bychom se měli spojit pod vánočním stromem, o to více 
bychom měli čerpat z vánoční pohody a z rozzářených dětských očí. 
A proto stejně jako pod vánočním stromem u našeho zámku, tak 
si i doma vychutnejme vůni punče nebo svařeného vína a připravme 
si něco dobrého k zakousnutí. Až rozbalíme dárky, sedněme třeba 
nad vzpomínky v krabici plné rodinných fotografií, k vánočním 
koledám nebo ke krásné vánoční pohádce, ale hlavně sedněme 
si spolu. S těmi, které máme rádi. 
Přeji Vám, ať je Vám doma spolu dobře, a to nejen o Vánocích. Přeji 
Vám během svátečních dnů hodně příjemných setkání s blízkými 
a známými. Přeji Vám klid a pohodu v teple domova.
Jménem celého Zastupitelstva města Chropyně i jménem svým Vám 
všem přeji hodně štěstí, pohody, klidu, radosti, a hlavně pevné zdraví 
nejen o svátcích, ale během celého nového roku 2023.

Mgr. Michal Vlasatý, starosta města

Městský úřad
Milí spoluobčané, 
přejeme Vám příjemné a pokojné prožití letošních Vánoc a do no-
vého roku spoustu klidu, pozitivní energie a zdravého optimismu.
Ing. Jiří Rosecký a kolektiv zaměstnanců města Chropyně

Provoz městského úřadu na přelomu roku
Vážení spoluobčané, 
Městský úřad Chropyně bude v době od pátku 23.12.2022 
do pátku 30.12.2022 (včetně) uzavřen. Ve čtvrtek 22.12.2022 může 
z provozních důvodů dojít k omezení provozu. Poslední záležitosti 
v letošním roce tak doporučujeme vyřizovat ve středu 21.12.2022, 
jinak se na Vás těšíme od pondělí 02.01.2023.   Ing. Jiří Rosecký
 
Redakce Zpravodaje
Vážení čtenáři,
ať chceme nebo ne, další rok nám přibyl na víčka a za pár dnů z něj 
zbydou už jen vzpomínky. Chceme Vám poděkovat za Vaši celoroční 
přízeň a obdarovat Vás malým dárkem – kalendářem na rok 2023. 
Doufáme, že se Vám bude líbit a bude Vám k užitku. Vyzvednout si jej 
můžete jako každoročně na podatelně MěÚ Chropyně (potřebovat 
k tomu budete kupon – je uvnitř tohoto Zpravodaje na straně 9).

Vážení spolupracovníci,
chceme poděkovat Vám všem, bez kterých by se Zpravodaj pravi-
delně neobjevil v domovních schránkách po celém našem městě. 
Ať je Váš díl práce na každičkém Zpravodaji malý či velký – bez 
Vás by to nešlo. Jen když spojíme síly, dokážeme hodně. Díky moc 
a hlavně hodně sil do práce v roce dalším.

Vážení přispěvatelé,
chceme Vám poděkovat za Vaše texty, příspěvky, náměty a podněty. 
Bez ohledu na to, zda přispíváte občas nebo pravidelně, díky Vám 
jsou stránky Zpravodaje pestré, a jak doufáme, každý si na nich najde 
to své. Kéž nám zachováte svou přízeň i v novém roce, a abyste mohli 
posílat příspěvky i nadále, přidáváme přehled termínů uzávěrek pro 
rok 2023, který naleznete na straně 25 tohoto Zpravodaje.

Dana Jedličková
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Vánoce v kostele svatého Jiljí

Vánoční bohoslužby v Chropyni
 24. 12.   21:30
 25. 12.  07:30
 26. 12.  09:00
 31. 12.  17:30
 1. 1.  07:30

Příležitost ke svátosti smíření 
 18. 12.   14:30–15:45

Kostel bude otevřen k návštěvě jesliček
 25. 12   14:00–16:00
 26. 12.  14:00–16:00
 1. 1.   14:00–16:00

Příjemné prožití svátků Ježíšova narození, dar naděje, radosti a také 
blízkosti těch, které máte rádi, a vše dobré do nového roku 2023 
přeje

P. Stanislav Trčka

Zařízení školního stravování
Vážení strávníci,
dovolte mi, abych Vám jménem svým i celého kolektivu školní jídelny 
popřála radostné svátky plné klidu a pohody, přeji Vám hodně zdraví, 
štěstí, osobních i pracovních úspěchů.
Zároveň Vám děkujeme za využití našich služeb v roce 2022 a těšíme 
se na Vás v roce nadcházejícím. Moc si přejeme, aby Vám v naší 
školní jídelně chutnalo.

Mašíková Iveta s kolektivem pracovníků školní jídelny

Prodej stravenek
Prodej stravenek na leden 2023. Prodej stravenek bude probíhat: 
ve středu 21. prosince, ve čtvrtek 22. prosince a v pondělí 2. ledna 
vždy v době od 9:00 do 12:00 a od 13:00 do 15:00.

Mašíková Iveta

Vánoční poselství
Vážení a milí,
doba předvánoční bývá náročná, hektická, plná spěchu a odhod-
lání stihnout všechno. Sil ubývá, mnohdy máme pocit, že už došly 
úplně. Tak…

„když mlha slunce zakryje 
a prodlouží se stíny, 

když bortí se tvé jistoty, 
co chtěly sílu skal. 

Když přijde doba šedých dní 
a v tobě najednou není 

síla udělat velký čin, 
co by za něco stál. 

Pojď se mnou malý krůček udělat 
a ne se vzdát a zůstat stranou stát. 

Pojď se mnou malý oheň zažehnout 
a ne se vzdát a prohrát souboj s tmou. 

Posíláme Vám slova písně sourozenců Ulrychových. Snad aspoň 
trošku pomůžou, až se znovu necháme strhnout špatnými zprávami 
či hektickým spěchem. Přejeme Vám všem sílu k malým krůčkům 
pro radost a potěšení své i Vašich blízkých. I z malých krůčků mohou 
vzniknout velké věci.

Dana Jedličková

Základní škola
Vážení rodiče, vážení zaměstnanci, milé žákyně, milí žáci, přátelé 
ZŠ Chropyně.
Nastal čas Vánoc a já bych Vám chtěl poděkovat za podporu, pomoc 
a pochopení, které jste nám během roku projevovali a projevujete. 
Je to energie, která nás posouvá dál. Děkuji jménem žáků a zaměst-
nanců všem, kteří nám v rámci svých možností nezištně pomáhali 
a pomáhají překonat náročné situace, které před nás rok 2022 postavil.
Přeji Vám, ať prožijete vánoční svátky se svými blízkými naplněni 
pohodou, klidem, štěstím, vzájemným respektem a láskou. Na ce-
stě rokem 2023 Vám přeji hlavně pevné zdraví, nekončící úsměv, 
pohodu a množství úspěšných kroků v osobním i profesním životě.
S úctou 

Mgr. Milan Bajgar, MBA
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V sobotu před první adventní nedělí doslova ožil chropyňský zámek. 
Odpoledne se zde konal tradiční jarmark, ovšem tentokrát byli prodá-
vající po celém jeho přízemí. K mání byly vánoční ozdoby, dekorace 
na stůl, ručně vyráběné hračky i voňavé perníčky. Pro děti si oddíl 
Kamínek připravil tvořivou dílnu s malým občerstvením a pro dospělé 
skvělý vánoční punč. Ve víceúčelovém sále na návštěvníky čekaly další 
ukázky vánočního tvoření, ale také obrovský betlém, který vytvořila paní 
Květoslava Dvořáková. Mnozí z nás ho už známe, ale věřte mi, že s kaž-
dým rokem je v něm zase o nějakou tu figurku a zajímavý příběh více. 
Ani v horních patrech zámku se nezahálelo. Mgr. Markéta Sedláčková 
se svými kolegyněmi pro návštěvníky připravila velmi zajímavou prohlídku 
zámku. Ti, kdo si mysleli, že už vše znají, tak mohli nakouknout do dalších 
utajených prostor a dozvědět se spoustu zajímavých podrobností, kterými 
celá prohlídka oplývala. Návštěvníci se tak mohli setkat s duchem, který 
otevíral skříně, nebo exkluzivně nakouknout do jediného průchozího 
komínu a uvidět tak kousek oblohy. 
To se už pomalu stmívalo a ze zámeckého sklepení utekli dva čerti, 
aby hledali ty neposlušné děti. V patách jim byli andělé, aby čerti 
nenapáchali velké škody, a hříšné děti se tak mohly vykoupit básnič-
kou nebo slibem, že se polepší. Čas nezadržitelně chvátal a na pódiu 

Advent v Chropyni
 
zahájilo rozsvícení vánočního stromu a ohňostroj
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Advent v Chropyni
 
zahájilo rozsvícení vánočního stromu a ohňostroj

už se rozezněly první písně SZUŠ D-Music pod 
vedením Bc. Ivo Novotného. 
Vánoční písně a koledy připomněly nadchá-
zející čas. Ten by měl být časem ztišení, roz-
jímání a hodnocení pomalu končícího roku. 
Zapomínat bychom neměli ani na své blízké 
a přátele. Bohužel advent je v naší moderní 
době spojený spíše s úklidem, shonem a nákup-
ním šílenstvím. O tom, čím by advent měl být, 
přišel na pódium promluvit ten nejpovolanější, 
pan farář P. Stanislav Trčka. Připomněl, že roz-
svícené svíce na adventním věnci přinášejí 
světlo v době, kdy je ráno ještě dlouho tma 
a pozdě odpoledne se už stmívá. A nejinak 
tomu je i při rozsvícení našeho vánočního stro-
mu. Poté všechny přivítal náš nový pan starosta 
Mgr. Michal Vlasatý, který poděkoval všem, 
kteří se na letošní přípravě této krásné události 
podíleli, a pár vteřin po páté hodině odpočítal 
rozsvícení vánočního stromu. 
Pak už se na pódiu objevili čerti a promluvili 
ke všem dětem, ale i dospělým. Poselství znělo 
jasně. Mějme se rádi a buďme na sebe hodní. 
Andělé pak všechny děti odměnili sladkostmi 
a na pódiu znovu zněly vánoční písně, ten-
tokrát od žáků ZUŠ Chropyně pod vedením 
Milana Vaculíka. 
Advent jsme v Chropyni zahájili i překrásným 
ohňostrojem, který za doprovodu písní z po-
hádky Tři oříšky pro Popelku vykouzlil úsměv 
na tvářích snad opravdu všem. 
Velké díky patří městu Chropyně, příspěvkové 
organizaci SLOCH, Správě majetku města 
Chropyně, Kamínku, všem vystupujícím, prostě 
všem, kdo jste se na přípravě či realizaci této 
akce jakkoliv podíleli. 
Ať nás všechny světlo a mír i nadále provází.              
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První jednání nové Rady města proběhlo bezprostředně po ukončení 
ustavujícího zastupitelstva v souvislosti s rezignací Ing. V. Sigmundové 
na místo ředitelky Správy majetku města Chropyně. Nová rada města tak 
k 1. 11. 2022 jmenovala do funkce ředitele této organizace opakovaně 
pana Dalibora Kondlera, který ve funkci působil poslední dva roky, 
a Rada města vyjádřila uspokojení s jeho prací na této pozici a dala mu 
důvěru i do dalšího období.

Druhé jednání Rady města proběhlo za plné účasti všech radních dne 
8. listopadu a mělo na programu celkem 30 bodů, radní mimo jiné:
- vzali na vědomí rozbor hospodaření města Chropyně za 3. čtvrtletí 

roku 2022 a informace o vývoji spotřeby a cen energií města Chro-
pyně za období 2019–2022;

- souhlasili s podáním žádosti o bezúplatný převod nepotřebného 
majetku – gumového nafukovacího člunu pro jednotku místních 
hasičů;

- uložili zveřejnit záměr prodeje části pozemku parc. č. 1274/2 o vý-
měře cca 106 m2 v katastrálním území Chropyně za minimální na-
bídkovou cenu 1.085 Kč/m2 a části pozemku parc. č. 1276 o výměře 
cca 900 m2 v katastrálním území Chropyně za minimální nabídkovou 
cenu 1.417 Kč/m2;

- doporučili Zastupitelstvu schválit prodloužení termínů pro provede-
ní zápisu dokončené stavby rodinného domu do katastru nemovitostí 
stavebníkům z Podlesí;

- doporučili Zastupitelstvu schválit dofinancování akce „Výměna 
povrchu UT3G“ na základě dotační Výzvy od Národní sportov-
ní agentury ve výši 30 % rozpočtovaných nákladů, nejvýše však 
5.222.000 Kč, z rozpočtu města Chropyně na rok 2023 za podmínky 
schválení a transferu dotace od Národní sportovní agentury;

- doporučili Zastupitelstvu schválit uzavření veřejnoprávní smlouvy 
o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu města Chropyně 

Z jednání Rady města Chropyně
v roce 2022 mezi městem Chropyně a Fotbalovým klubem Chropyně 
ve výši 100.000 Kč na úhradu zvýšených nákladů na energie;

- zřídili Komisi Rady města Chropyně Sbor pro občanské záležitosti 
a Investiční komisi Rady města Chropyně;

- uložili vedoucí Finančního odboru vyrozumět Římskokatolickou far-
nost Chropyně, IČO: 18189415, se sídlem Komenského 31 Chropyně, 
o zájmu získat pozemek parc. č. 208 v k. ú. Chropyně do vlastnictví 
města Chropyně, maximálně však za cenu 250 Kč/m2;

- souhlasili se stavbou „Revitalizace bytového domu Díly 625, 626 
v Chropyni";

- schválili uzavření Příkazní smlouvy č. LM/21/2022 mezi městem 
Chropyně a Ing. Liborem Malůškem na výběrové řízení veřejné 
zakázky malého rozsahu „Demolice a výstavba nové – ČS Plešovec – 
střed“, za cenu 16.000 Kč, zadávací podmínky této veřejné zakázky 
a její vyhlášení;

- schválili „Dodatek č. 1 ke smlouvě o výpůjčce a zpracování osob-
ních údajů městského kamerového a dohlížecího systému ze dne 
16. ledna 2018“ mezi městem Chropyně a Krajským ředitelstvím 
Policie Zlínského kraje;

- souhlasili se stavbou „Stavební úpravy domu čp. 810, Chropyně“;
- souhlasili s návrhem dodavatelské firmy CONTENUR Česká repub-

lika, s. r. o., ke způsobu vyřízení reklamace odpadových nádob;
- vzali na vědomí rozbory hospodaření příspěvkových organizací města 

za 3. čtvrtletí roku 2022;
- doporučili Zastupitelstvu města Chropyně zřídit Osadní výbor 

Plešovec, stanovit počet jeho členů na 3 a zvolit předsedu výboru 
a členy výboru.

Také třetího jednání, které proběhlo dne 14. listopadu, se zúčastnili 
všichni radní a toho dne Rada města:
- doporučila Zastupitelstvu schválit Protokol o vrácení majetku č. 4, 

inzerce
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Z jednání Rady města Chropyně

Ve sdělovacích prostředcích proběhlo v po-
slední době několik informací o tom, že řada 
měst je nucena zvyšovat občanům poplatky 
za svoz a likvidaci domovních odpadů. Město 
Chropyně vsadilo na systém sběru a třídění 
Door-to-door, který přinesl na jedné straně 
významné, téměř stoprocentní, navýšení 
podílu tříděných složek odpadů a na druhé 
straně pak velmi pozitivní dopad na městský 
rozpočet, když celkový benefit z tohoto 
systému přinesl městu roční úsporu jeden 
milion korun. I z toho důvodu se Rada města 
Chropyně rozhodla ponechat v platnosti 
stávající vyhlášku a neměnit roční poplatek, 

Výše poplatků za odpad se nemění!

kterým příspěvková organizace Správa majetku města Chropyně vrací 
městu Chropyně fotbalové hřiště s umělým povrchem v hodnotě 
15.583.809 Kč;

- uložila starostovi města svolat zasedání Zastupitelstva na 24. listopadu 
a řízením tohoto zasedání pověřila Ing. Macháčka;

- vzala na vědomí návrh rozpočtu města Chropyně na rok 2023.

Zatím poslední 4. jednání Rady města proběhlo dne 21. listopadu. 
Z jednání byl řádně omluven Mgr. Bajgar. Rada města toho dne mimo jiné:
- doporučila Zastupitelstvu ukončit účinnost usnesení č. 0269

/20ZM/2021 ze dne 15.12.2021, týkající se zastavení povolování 
soukromých vyhrazených parkovacích míst;

- souhlasila se stavbou „Rodinný dům Plešovec, čp. 21, p. č. st. 223 
- změna stavby";

- souhlasila s pokácením celkem 11 ks stromů rostoucích na území 
Chropyně;

- souhlasila dodatečně s výsadbou ovocných dřevin a s přijetím zá-
vazku následné péče o tuto výsadbu, provedenou dne 10.11.2022 
na pozemku parc. č. 1569/1 v katastrálním území Chropyně, který 
je ve vlastnictví města Chropyně; jedná se o 40 ks stromků, z toho 
18 třešní, 18 slív, 2 jabloně a 2 hrušně;

- schválila uzavření smlouvy o bezúplatném převodu majetku gumového na-
fukovacího člunu Zoom by Zodiac Z 340S mezi městem Chropyně a Čes-
kou republikou - Hasičským záchranným sborem Olomouckého kraje;

- schválila uzavření darovací smlouvy mezi městem Chropyně 
a SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Chropyně, jejímž předmětem 
je poskytnutí finančního daru ve výši 19.755 Kč za sběr starého železa;

- schválila vyřazení majetku města Chropyně dle předložených pro-
tokolů;

- nesouhlasila s nabídkou pozemků parc. č. 1568/5, 1941/29, 1981/1, 
2023/1, 2023/2 a 2023/3 v katastrálním území Chropyně ke koupi 
od společnosti fondrealit.cz;

- vzala na vědomí sazbu místního poplatku za obecní sytém od-
padového hospodářství pro rok 2023 ve výši 600 Kč a ponechává 
v platnosti Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2021 o místním poplatku 
za obecní systém odpadového hospodářství;

- doporučila Zastupitelstvu schválit návrh rozpočtu města Chropyně 
na rok 2023;

- schválila uzavření Smlouvy o dílo mezi městem Chropyně a firmou 
HART PRESS, s. r. o., jejímž předmětem je výtisk a dodání Zpravo-
daje města Chropyně v roce 2023;

- schválila Vnitřní předpis č. VP/01/2022 - Směrnice o používání 
soukromých mobilních telefonů ke služebním účelům a využívání 
služebních SIM karet;

- schválila navýšení příspěvků na energie v roce 2022 pro městské 
příspěvkové organizace z důvodu neočekávaných navýšení jejich 
cen.

SK

který tak zůstává ve výši 600 Kč na občana. 
Tento poplatek zdaleka nepokryje náklady, 
které město v souvislosti s likvidací odpadů 
vynakládá. Je třeba si uvědomit, že nemluvíme 
pouze o domovním odpadu, ale také o pro-
vozu sběrného dvora, kompostárny či svozu 
odpadků z odpadkových košů v ulicích. Cel-
kové náklady na občana pak dosahují částky 
téměř 1.200 Kč. Přesto se radní rozhodli po-
nechat poplatek ve stávající výši, čímž chtějí 
našim občanům projevit podporu i dík za to, 
jak se k novému systému i k samotnému třídění 
odpadů postavili. 

Stanislav Kalinec

Po přečtení patřím 
do sběru

Váš Zpravodaj ;-)

KUPÓN
pro 

vyzvedu�
kalendáře
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Město Chropyně na základě podané žádosti obdrželo v letošním roce 
od Zlínského kraje finanční prostředky (dotaci) pro JSDH Chropyně 
na nákup automatizovaného externího defibrilátoru, 2 ks zásahových 
oděvů a 6 ks ochranných zásahových rukavic. 
Jednalo se o program dotace obcím pro JSDH obcí Zlínského kraje 
RP12-22 pro rok 2022. Celkové náklady tohoto projektu jsou 
95 440,- Kč. Zlínský kraj přispěl částkou 64.000 Kč.

Poděkování za dotace
Na základě darovací smlouvy, kterou uzavřelo město Chropyně s Nadací 
Agrofert, byla touto nadací, v rámci projektu „Hasičský fond Nadace 
AGROFERT“, poskytnuta částka 40.000 Kč na nákup rozbrušovací pily 
HUSQVARNA K770 a detektoru plynů LEL. Celková částka na pořízení 
tohoto vybavení byla 55.519 Kč. Rozdíl doplatilo město Chropyně.
Došlo tak ke zvýšení ochrany obyvatelstva, ale i zdraví zasahujících hasičů 
a zvýšení akceschopnosti jednotky.

po předložení
tohoto kupónu
lze vyzvednout

1 ks
kalendáře
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Krátce po mém jmenování do funkce starosty jsem dne 4. listopa-
du za město Chropyně převzal od zhotovitele firmy SPORT Construc-
tion, a. s., nové házenkářské hřiště po opravě povrchu. Přesněji se jednalo 
o investiční akci nazvanou „Retoping povrchu házenkářského hřiště“. 
Tuto opravu jsme schvalovali ještě v Zastupitelstvu na konci minulého vo-
lebního období. Stávající házenkářské hřiště mělo umělý polyuretanový 
vodopropustný EPDM povrch, s ohledem na jeho stáří již opotřebovaný 
a místy poškozený. 
Na ploše házenkářského hřiště došlo nejprve k čištění stávajícího po-
vrchu tlakovou vodou a následně k lokálním opravám poškozeného 
povrchu. Na takto připravený povrch byl následně proveden tzv. „re-
toping“ stávajícího polyuretanového vodopropustného povrchu. Došlo 
k zbroušení povrchu a byla provedena plošná penetrace, na kterou byl 

Oprava povrchu házenkářského hřiště

Město Chropyně na konci loňského roku zahájilo stavební akci „Odstav-
né stání, oprava komunikace, cesty a parkoviště“. Ještě do konce roku 
2021 byla realizována oprava parkoviště v ulici Komenského. V roce 
2022 se dlouho čekalo na EG. D, až provede přeložku sloupu NN, který 
se nacházel v rekonstruované části komunikace. Mezitím došlo k pro-

Dokončeno
odstavné stání, oprava komunikace, cesty a parkoviště

vedení nových přípojek splaškové a dešťové kanalizace, následně pak 
k osazení nových obrubníků a položení živičného povrchu na komunikaci 
v ulici Mrlínek. Byla provedena oprava mlatové cesty kolem rybníka 
od ulice Mrlínek až po rozcestí u kříže. Po příslibu EG. D na provedení 
přeložky sloupu došlo k realizaci nových parkovacích stání, opravě 
komunikace a sjezdu na silnici II/436.
Celková hodnota realizovaných oprav je 4.097.428 Kč.

FrJa

následně proveden polyuretanový vodopropustný povrch EPDM. Pak 
už následovalo pouze lajnování hřiště pro národní házenou.
Nyní můžu s potěšením konstatovat, že se zhotoviteli oprava povrchu 
házenkářského hřiště opravdu povedla a chropyňští házenkáři tak 
mají opět hřiště na velmi dobré úrovni. Našim sportovcům tedy přeji, 
ať se jim na novém hřišti daří a ať národní házená v Chropyni pořád 
„vzkvétá“ jako doposud. Děkuji také vedení za to, jak se věnuje mládeži, 
protože je to, dle mého názoru, velmi správná cesta k tomu, jak tento 
sport v Chropyni udržet na vynikající úrovni i do budoucna. 

Mgr. Michal Vlasatý
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Informaci o příslušném okrsku a umístění volební místnosti najdou 
všichni voliči přímo na obálce, ve které dostanou hlasovací lístky 
do své schránky. 

Nedostal jsem hlasovací lístek?
Považuji za nutné nejprve zopakovat, že voliči jsou do okrsků rozděleni 
podle místa svého trvalého pobytu a stejně tak jsou i hlasovací lístky 
doručovány na adresu trvalého pobytu občana. K velkému podílu 
nedoručitelných lístků dochází kvůli tomu, že nezanedbatelná část 
obyvatel města se fakticky zdržuje na jiné adrese. Také kvalita označení 
poštovních schránek působí komplikace při doručování zásilek. 
V každém případě bude možné si přímo ve volební místnosti vyžádat 
novou sadu hlasovacích lístků. Tedy i ti, kdo lístky zapomenou doma, 
nebo je omylem poškodí či zničí, mohou dostat nové.
Pro druhé kolo volby obdrží voliči hlasovací lístky až ve volební míst-
nosti.

Co si s sebou musím přinést?
Zákon stanoví, že každý volič musí po příchodu do volební místnosti 
prokázat okrskové volební komisi svou totožnost a státní občanství 
České republiky. K tomu je nejvhodnější platný občanský průkaz, 
případně platný cestovní pas České republiky. 
Neprokáže-li volič svou totožnost a státní občanství České republiky, 
nebude mu hlasování umožněno. 
Tuto povinnost stanoví zákon. I kdybyste byli členům okrskové voleb-
ní komise osobně známí, přesto vám předložení platného osobního 
dokladu nemohou prominout. 

Jak se hlasuje?
Volič obdrží od okrskové volební komise prázdnou úřední obálku 
opatřenou úředním razítkem. Na požádání mu komise vydá i sadu hla-
sovacích lístků. Každý volič hlasuje osobně, zastoupení není přípustné.
S úřední obálkou a hlasovacími lístky se musí volič odebrat do prostoru 
určeného k vložení hlasovacího lístku do úřední obálky. Jinak mu ne-
bude hlasování umožněno.
Volič vloží do úřední obálky jeden hlasovací lístek pro kandidáta, 

pro kterého se rozhodl hlasovat. Hlasovací lístek se nijak neupravuje.
Volič musí dbát na to, aby do úřední obálky vložil pouze jeden hlasovací 
lístek, jinak je hlas voliče neplatný. Neplatné jsou rovněž hlasovací 
lístky, které nejsou na předepsaném tiskopise, hlasovací lístky, které 
jsou přetržené, a hlasovací lístky, které nejsou vloženy do úřední obálky.
Volič hlasuje tak, že úřední obálku s vybraným hlasovacím lístkem vloží 
před okrskovou volební komisí do volební schránky.
S voličem, který nemůže ze zdravotních důvodů vybrat zvolený hla-
sovací lístek nebo nemůže číst, může být v prostoru určeném pro 
vložení hlasovacího lístku do úřední obálky přítomen jiný volič, nikoliv 
však člen okrskové volební komise, a hlasovací lístek za něho může 
vybrat a vložit do úřední obálky a popřípadě i úřední obálku vložit 
do volební schránky.

Kvůli svému zdravotnímu stavu se ale do volební místnosti 
nedostanu?
I v takovém případě se můžete voleb zúčastnit. Volič může požádat 
ze závažných zdravotních důvodů Městský úřad v Chropyni nebo 
ve dnech voleb přímo okrskovou volební komisi o to, aby mohl hlasovat 
mimo volební místnost.
V takovém případě okrsková volební komise vyšle k voliči dva své členy 
s přenosnou volební schránkou, úřední obálkou a hlasovacími lístky. 
Povinnost předložit členům komise platný osobní doklad tímto není 
dotčena. Navíc okrskové komise se smí pohybovat pouze po území 
daného volebního okrsku.
Svůj požadavek prosím nahlaste Ing. Jedličkové na číslo 537 500 746 nebo 
737 628 113, případně paní Kunčarové na telefon číslo 573 500 741. 
Ve dnech voleb je nutno požádat přímo příslušnou okrskovou volební 
komisi. Telefonní čísla do všech volebních místností budou zveřejněna 
na webu města.

Mohu požádat o voličský průkaz a hlasovat jinde?
Ano. Na voličský průkaz může volič hlasovat v jakémkoliv volebním 
okrsku na území České republiky nebo ve zvláštním volebním okrsku 
v zahraničí. Při ztrátě nebo odcizení voličského průkazu nelze vydat 
duplikát.

Kde požádat o voličský průkaz?
U obecního úřadu v místě trvalého pobytu voliče.

Jak a do kdy lze žádost podat?
Žádost je nutné doručit úřadu do 6. ledna 2023 do 16:00 (pro pří-
padné druhé kolo volby do 20. ledna 2023 do 16:00 hodin) na li-
stině opatřené úředně ověřeným podpisem voliče, nebo v elektro-
nické podobě prostřednictvím datové schránky voliče. Požádat lze 

Informace k volbě prezidenta
Kdy se budou volby konat?
Volba prezidenta se uskuteční tradičně ve dvou dnech a s velkou prav-
děpodobností ve dvou kolech:

I. kolo:
v pátek dne 13. ledna 2023 od 14:00 do 22:00 hodin

a v sobotu dne 14. ledna 2023 od 08:00 do 14:00

II. kolo:
v pátek dne 27. ledna 2023 od 14:00 do 22:00 hodin

a v sobotu dne 28. ledna 2023 od 08:00 do 14:00

Kdo může přijít k volbám?
Voličem je občan ČR, který nejpozději 14. ledna 2023 dovrší věku 
18 let; ve druhém kole pak i občan ČR, který nejpozději 28. ledna 
2023 dovrší věku 18 let a nemá omezenou svobodu z důvodu ochrany 
zdraví lidu a omezenou svéprávnost k výkonu práva volit.

Kam půjdeme volit? 
Podle místa trvalého pobytu jsou voliči rozděleni do těchto okrsků:
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i osobně do 11. ledna 2023 do 16:00 (pro případné druhé kolo volby 
do 25. ledna 2023 do 16:00).

Kdy a jak volič průkaz dostane?
Úřad vydá voličský průkaz nejdříve 29. prosince 2022. Předá jej osobně 
voliči nebo tomu, kdo má plnou moc s ověřeným podpisem voliče, 
anebo jej voliči zašle.

Postup ve volební místnosti
Volič, který hlasuje na voličský průkaz, musí průkaz odevzdat okrs-
kové volební komisi. Komise mu poté vydá prázdnou úřední obálku 
a případně i sadu hlasovacích lístků.
Pokud se volič, kterému byl vydán voličský průkaz, nakonec rozhodne 
hlasovat ve „svém" volebním okrsku, musí voličský průkaz rovněž ode-
vzdat okrskové volební komisi. Jinak mu komise hlasování neumožní.

Informace k volbě prezidenta
Druhé kolo volby prezidenta republiky
Pokud žádný z kandidátů nezíská v prvním kole nadpoloviční většinu 
hlasů, bude se konat druhé kolo volby prezidenta. Ve druhém kole 
kandidují pouze dva nejúspěšnější kandidáti z prvního kola.
Případné druhé kolo se bude konat v pátek 27. ledna 2023 od 14:00 
hodin do 22:00 hodin a v sobotu 28. ledna 2023 od 8:00 hodin 
do 14:00 hodin.

Hlasovací lístky obdrží voliči až ve volební místnosti.

Máte ještě otázku?
Máte-li ještě dotazy, připomínky nebo nejasnosti, neváhejte mne 
kontaktovat, ideálně e-mailem: jedlickova@muchropyne.cz.

Dana Jedličková

Zní to až neuvěřitelně, ale během pár dnů 
se vyprodaly vstupenky na pěvecký sbor 
ZeSrandy, a tak bylo nutné na předposlední 
říjnovou neděli zajistit ještě další vystoupení 
tohoto alternativního uskupení. Ani to však ne-
stačilo a i druhý koncert se v podstatě obratem 
vyprodal. Chropyňáci tak dali najevo, že zájem 
o kvalitní umění je v našem městě obrovský.
Komorní sbor ZeSrandy není třeba široce před-
stavovat, protože v našem městě nevystupoval 
poprvé. Pod vedením energické dirigentky 
paní Evy Kočařové sbor nadaných umělců 
zazpíval opravdu rozmanitý repertoár od čes-
kých lidových písní až po ty africké. Nechyběly 
ani songy od Adel, Gospelu a mnoha dalších. 
Samostatnou kapitolu pak tvořila sóla Martina 
Karase, Jiřího Jablunky, Viktora Ticháka a Kate-
řiny Zonové, která od přítomných posluchačů 
sklidila obrovské ovace. Celý sbor na klávesy 
s lehkostí doprovázela Eva Zonová a na Cajon 
Adam Šiška.
Krása a majestátnost Rytířského sálu chropyň-
ského zámku podtrhla jeho akustiku, a tak 
byly oba koncerty neopakovatelným zážitkem. 
Obrovské díky patří příspěvkové organizaci 

Pěvecký sbor ZeSrandy vyprodal zámek

SLOCH a všem, kteří se na přípravě těchto 
dvou krásných koncertů podíleli. Děkujeme 
také všem vystupujícím, neboť nekonečný ap-

laus byl jasným znamením toho, že se na Vás 
těšíme kdykoliv příště.

Tomáš Rozkošný
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Ze života základní školy
Elektronický vstupní systém v základní škole
Vážení rodiče, rádi bychom vás informovali o dalším kroku k zajištění 
bezpečí pro žáky, kteří navštěvují naši školu. 
Zprovoznili jsme systém Otvírák, který umožňuje mít přehled o tom, 
kdy vaše dítě vstoupí do školy a kdy z ní odejde. Ve škole jsou insta-
lovány terminály, ke kterým vaše dítě přiloží čip, ten jeho příchod 
či odchod zaznamená do počítačové databáze a pošle vám neprodleně 
notifikační email, který vám potvrdí příchod vašeho dítěte do školy 
a následně při opuštění školy vás informuje o jeho odchodu. Získáte 
tak ucelený přehled o pohybu vašeho dítěte.

Pokud máte zájem o tento významný bezpečnostní prvek, stačí 
zakoupit čip (podobný jako stravovací) za cenu 125 Kč. Tento čip 
bude doprovázet vaše dítě po dobu celé školní docházky. Třídnímu 
učiteli nahlásíte e-mail či e-maily (lze posílat oběma rodičům), 
na které chcete zasílat notifikační zprávy. 
Není to povinné, nemusíte čip pořizovat. Myslím si ale, že pro rodiče 
žáků prvního stupně a rodiče žáků z druhého stupně, kterým se do ško-
ly moc chodit nechce, to bude služba k nezaplacení.

Mgr. Milan Bajgar, MBA a Ing. Jiří Cihlář

Halloweenská škola
Poslední říjnový den čekal na žáky druhých tříd Halloween. Sešli jsme 
se v kostýmech v kouzelné třídě plné tajemna pod přísným dohledem 
čarodějnic a jejich asistentek. Proběhla čáry, máry, magi výuka, včetně 
tance duchů. Děti i vrchní čarodějky tančily jako o život. Svoje zdat-

né učedníky odměnily pavoučími lízátky. Nakonec čarodějnice 
vykouzlily pohádku Hotel Transylvánia, u které jsme si všichni 
po náročném odpoledni odpočinuli. 
Tak zase za rok. Abraka dabra fuk!                        Žáci druhých tříd

Halloween ve 3.B
Halloween se slaví vždy poslední říjnový den, tedy 31. října. Děti 
v anglicky mluvících zemích se oblékají do strašidelných kostýmů 
a chodí od domu k domu s tradičním pořekadlem Trick or treat 
(Dejte mi koledu, nebo vám něco vyvedu).  A protože je Halloween 
tak trochu tajuplný a strašidelný svátek, láká děti k jeho oslavě. 
I my jsme se chystali na jeho oslavu a kdy jindy seznámit děti 
s touto tradicí než v hodinách anglického jazyka. Nejprve jsme 
si vyzdobili třídu vyřezávanou dýní, pavučinami a pavouky. Oblékli 
jsme si strašidelné kostýmy a namalovali si strašidelné obličeje. A pak 
už jsme se při strašidelné atmosféře učili „halloweenská“ slovíčka, 
poslouchali a zpívali „halloweenské“ písničky a hráli „halloweenské“ 
hry, vše samozřejmě v anglickém jazyce.

Mgr. Jana Behancová
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Ze života základní školy

K tomuto výročí uspořádal SLOCH od 4. července do 30. září výstavu 
na přenosných panelech umístěných v přízemí chropyňského zámku 
či v zámeckém parku. Na nich byl dokumentován jeho životopis 
a milníky jeho působení jak u nás, tak v cizině. Zmíněno bylo také jeho 
věznění v koncentračním táboře Buchenwald v době nacistické okupace. 
Na reprodukcích jeho obrazů byl znázorněn jeho umělecký vývoj od rané 
tvorby přes období kubismu až po příklon ke krajinářským a folklorním 
motivům v závěru jeho života.
Umělcova tvorba malířská, grafická a sochařská je zastoupena v mnoha 
galeriích. Kromě pražské Národní galerie a Galerie hlavního města Prahy 
nalezneme jeho dílo ve všech krajských galeriích. V severních Čechách 
na zámku v Peruci, kde žil a tvořil několik let po 2. světové válce, 
je možné spatřit ukázky jeho tvorby. Obrazy E. Filly vlastní také význam-
né evropské galerie. V případě bližšího zájmu o jeho tvorbu v celé šíři 
je možné se s ní seznámit v monografii Vojtěcha Lahody „Emil Filla" v chro-
pyňské knihovně, která obsahuje četné reprodukce. Na uměleckých 
aukcích, konaných v průběhu roku v Praze, se obrazy E. Filly setká-
vají s trvalým zájmem sběratelů umění a investorů a jsou oceňovány 
v milionových částkách. Není ojedinělé, že umělcovo dílo se vyskytne 
na umělecké aukci v zahraničí.
Na aukci konané 23. října 2022 v Topičově salonu na pražské Národní 
třídě, pořádané společností 1. Art Consulting, byl dražen jeho obraz 

Připomínka velkého rodáka
140. výročí narození Emila Filly

E. Filla: Zátiší s rybou a omáčníkem, 
1948, olej na plátně, 42,5 x 88 cm

„Zátiší s rybou a omáčníkem", jeho cena s provizí dosáhla konečné 
částky 7,336 mil. Kč.
S připomínkou výročí umělcova narození vyvstává otázka, zda se podaří 
a bude potřebná vůle zachránit alespoň část historické budovy chropyň-
ského nádraží, jeho rodného domu, před zbouráním kvůli plánované 
výstavbě rychlostní železniční trati Brno-Ostrava.              A. Hrdlička

Po stopách Karla IV. 
Už jste někdy slyšeli o Zlaté uličce, Daliborce, Staroměstském orloji 
nebo Čertovce? Ano, to vše a spousta dalšího bylo cílem naší cesty 
za poznáním. Dne 7. listopadu jsme se my, žáci 5.A a 5.C, vypravili 
na vlastivědnou exkurzi do našeho hlavního města – stověžaté 
Prahy. Za dobrodružstvím jsme se vydali ještě za tmy. Cestovali jsme 
vlakem, což pro většinu z nás bylo velkým zážitkem. Na výpravě 
po stopách „Otce vlasti“ nás provázel pan průvodce, který nám velmi 
poutavě vyprávěl o životě Karla IV. a provedl nás po nejznámějších 
pamětihodnostech Prahy. Den byl dlouhý, náročný, únavný, ale 
přesto krásný. Z exkurze jsme si odvezli spoustu nových poznatků, 
dojmů a hezkých zážitků. Na tuto společnou cestu za poznáním 
budeme všichni určitě dlouho vzpomínat. Rádi bychom touto cestou 
poděkovali paním učitelkám a paní asistentce za to, že pro nás tuto 
vlastivědnou výpravu za poznáním zorganizovaly. 

žáci 5. tříd

Prvouka hrou
V hodině prvouky jsme si s dětmi ze 3. B hráli na vědce. Nejprve jsme 
míchali vodu s různými látkami (cukr, sůl, olej, mouka) a zkoumali 
rozpustnost těchto látek ve vodě. Dále jsme porovnávali objem různých 
nádob. Nejdříve jsme zkoušeli odhadnout, do které nádoby se vejde 
nejvíce vody a poté jsme si to pokusem ověřili. Děti byly překvapené, 
že některé nádoby, které se zdají být velké, mají vlastně stejný objem 
jako ty menší. V dalším pokusu si děti zavázaly oči a určovaly, z jakého 
materiálu je věc vyrobená. Tato část přišla dětem nejzábavnější. 

Všechna zjištění jsme jako správní vědci pečlivě zapisovali do záznamo-
vých archů. Na závěr jsme si vytvořili silný roztok vody se solí, dovnitř 
umístili provázek a každý den netrpělivě vyhlížíme vysrážené krystalky 
soli.                                                         Mgr. Jana Behancová
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V pondělí 31. října jsme měli společnou hodinu flétničky s rodiči. Ukázali 
jsme, jak výuka probíhá, co jsme se všechno od začátku školního roku 
naučili. Ještě toho nebylo moc, ale radost jsme z návštěvy měli velikou. 
Písničky nám stále dávají zabrat, umíme zahrát na flétničku zatím jen 
pár tónů.
Budeme se stále snažit trénovat, abychom co nejdříve mohli hrát další 
písničky a koledy u vánočného stromečku.

Jana Milotová

S flétničkou školce

Ve dnech 14. a 15. října 2022 se uskutečnil ve Valašském Meziříčí 
a v obci Zašová tradiční festival soudobé taneční tvorby „Tanec Valmez“, 
kterého se opět zúčastnili naši žáci tanečního oboru. Organizátorem 
festivalu je Základní umělecká škola B – Art.  
Žáci v pátek i v sobotu absolvovali workshopy s českými i zahraničními 
lektory. Oba dny byly ukončeny večerním tanečním představením. 
V pátek jsme zhlédli představení „Non – upgraded existence“ a v sobotu 
„Za zavretými dverami“ a „Artificial“. Pro žáky po skončení představení 
byla připravená diskotéka a občerstvení. 
Dvoudenní festival byl pro žáky tanečním a zážitkovým maratónem. 
Žáci svým chováním a přístupem k výuce na workshopech vzorně re-
prezentovali naši školu. 

Karla Koutná

Tanec Valmez 

Zájezd tanečního oboru ZUŠ Kroměříž na taneční festival

V úterý 25. října se konala letošní první třídní besídka mých žáků 
z flétnové a klavírní třídy. V hojném počtu sedmnácti dětí se představili 
první odvážlivci a potěšili připravenými skladbami či písněmi.

V první den podzimních prázdnin 26. října jsme se pak sešli s neúplným 
komorním souborem zobcových fléten ZUBATÉ MAGVI a komorním 
triem zobcových fléten Flíto Threeo v sále D-Music, abychom nacvičili 
program na adventní koncert a soutěž komorní hry, která se v letošním 
školním roce koná. Pilně jsme nacvičovali celé dopoledne. Odpoledne 
jsme se pak odreagovali při hraní na boomwhackery a venku hraním 
na Přes Černé moře a Schovku. Ve veselé náladě jsme se pak rozešli, 

SZUŠ D-Music
Třídní besídka a hudební soustředění 
komorního souboru zobcových fléten

abychom si užili následující dny prázdnin. Poděkování patří mamince 
jedné z žaček za napečené muffiny k svačině a mému muži, který nám 
k obědu dovezl pizzy, z kterých byly děti nadšené. A velké poděkování 
mým skvělým žačkám a žákovi, kteří měli chuť přijít i o prázdninách 
cvičit na flétnu!

Pavla Hepplerová

Sbor dobrovolných hasičů Chropyně děkuje všem spoluobčanům 
za umožnění sběru starého železného šrotu.

Věra Zapletalová

Děkujeme
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Dne 5. listopadu 2022 se v Holešově konalo oblastní kolo hudební 
soutěže „Dětská Porta“ a „Melodie“. Za ZUŠ Kroměříž – pobočka 
Chropyně se této soutěže účastnil hudební soubor „Musical Fever“, 
hrající pod vedením uč. M. Vaculíka.

Kapela hrála v sestavě Prokop Salus (el. kytara), David Tobola (bicí), 
Lenka Vaculíková (baskytara) a Veronika Handlová (zpěv).
V rámci kategorie hudebních souborů získali žáci ZUŠ za svůj výkon první 
místo s postupem do celostátního kola. 

K úspěšné reprezentaci pobočky blahopřejeme.
Luděk Koutný

Dětská Porta a Melodie

V polovině listopadu jsme pro rodiče a naše příznivce připravili Pod-
zimní besídky žáků naší pobočky ZUŠ. Celkem byly tři besídky, kde 
se představili žáci na různé nástroje. Program byl velmi pestrý. 
Jak bylo řečeno v úvodu, někteří si obzvlášť museli pospíšit, aby od za-
čátku školního roku nacvičili svůj program. To se stalo a žáci předvedli 
obzvláště krásné výkony. 
My pedagogové jsme velmi pyšní a věříme, že rodičům a hostům také 
zaplesala srdíčka.

Kolektiv pedagogů

Podařené výkony 
žáků ZUŠ na besídkách

inzerce
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Konec roku se blíží a můžeme pomalu bilancovat, jak byl uplynulý rok 
pro náš spolek úspěšný. Přes počáteční obavy z omezení proti covidu 
jsme pro naše členy připravili několik zdařilých akcí. Naše činnost 
je různorodá, od pořádání zájezdů za památkami, kulturou, účastí na spor-
tovních akcích po klubovou činnost, jako kroužek malování a pěvecké 
kroužky Chropyňské babky a Moresáci. Letos jsme začali jarním zájezdem 
pro 70 našich členů. Navštívili jsme poutní kostel ve Křtinách, kde jsme 
se i dobře naobědvali, a pokračovali do Brna, kde jsme si po skupinkách 
prohlídli Jurkovičovu vilu. Dne 8. 4. se velká část našich členu setkala 

Zhodnocení končícího roku 2022
pohledem STP v ČR, z. s., MO Chropyně

ve školní jídelně na výroční členské schůzi, která tradičně pokračovala 
společenským večerem s hudbou a vystoupením pěveckého kroužku 
Chropyňské babky. Pro členy, kteří se ze zdravotních důvodů nemohli 
zúčastnit, jsme připravili malé dárkové balíčky. Na Festivalu dechových 
hudeb 29. 5. vystoupily s novým programem členky pěveckého kroužku 
Chropyňské babky, tentokrát s malou dechovkou. Hned druhý den, 
30. 5., jsme navštívili divadelní představení ve Zlíně „Saturnin“.
Začátkem léta již po několik let odjíždíme na týdenní rekondiční 
pobyt, dotovaný Zlínským krajem. Tentokrát jsme v termínu od 26. 6. 
do 1. 7. navštívili Znojmo a jeho okolí. Ubytovali jsme se v hotelu 
v Příměticích nedaleko Znojma a hned po obědě nás čekala prohlídka 
města Znojma malými elektrobusy s ochutnávkou místních vín. Poté 
jsme ještě navštívili velmi pěkně připravenou výstavu Trnkova Zahrada, 
včetně zajímavého filmu o životě Jiřího Trnky. Jednalo se o multime-
diální projekt plný nevšedních zážitků na pomezí výstavy, divadelního 
představení a animovaného filmu. Někteří poseděli v kavárně, nebo 
nakoupili značkové víno v místní vinotéce. V následujících dnech jsme 
navštívili nádherné zámky Vranov n/Dyjí, zámek v Jaroměřicích nad 
Rokytnou, soukromé uzenářství Klobásový ráj. Zajeli jsme i k sousedům 
do rakouského Laa a do malé obce Šatov, kde je možno navštívit Areál 
československého opevnění a železné opony. V pátek jsme ukončili 
pobyt a po cestě domů jsme navštívili ruční papírnu v Želeticích, kde 
nás manželé Davidovi seznámili s procesem ruční výroby papíru a také 
jsme si mohli zakoupit jejich krásné výrobky. Od roku 1998 se zde vyrábí 
tradičním způsobem netradiční ruční papír. Součástí jejich výrobků jsou 
květy, lístky, stébla, nerosty, každý výrobek má svůj charakter a své kouzlo. 
Poslední naší zastávkou byla obec Kobylí, kde na nás už čekaly členky 

Právě jste na sebe prozradili, že jste nebyli na výstavě Zahrádkářů. Její 
návštěvníci se tam mimo jiné seznámili i s ovocem stromu meďoul, 
zvaným též banán severu. Pěstuje ho paní Věra Spálovská v Záříčí. Víte, 
že paní Jaroslava Dunajová má v zahradě velkoplodé kiwi? Libor Blažek 
nám tam ukázal, jak vypadají oskeruše, velmi oblíbené na kvalitní pá-
lenku, zvláště na jižní Moravě. Jinou zvláštností jsou jistě i jedlé kaštany, 
které rostou v zahradě Iva a Mirka Bakajových, a fíky Olivera Skokana. 
Japonské hrušky naschi již v Chropyni skoro zdomácněly.
Ovoce, především jablka, vystavovali již tradičně Vyvlečkovi, Slezákovi, 
Bakajovi, Hynštovi, Marie Blažková, Břeťa Nenutil. Chyběly hrušky, 
kterým se letos nedařilo, stejně jako vlašským ořechům. Hrozny révy 
vinné se pochlubila Marie Horáková.
Bohatě byla zastoupená i zelenina. Vedle mrkve, petržele, celeru jsme 
viděli několik druhů cibule a česneku, póru, paprik. Rajská jablka již 
letos téměř skončila sezonu. Cukety a dýně různých druhů, okrasné 
i konzumní, jsou na výstavě již samozřejmostí. Chyběly nám jen ty největší, 

Nevíte, co je meďoul?

síly pořadatelů na jejich váhu nestačily. Vedle skleniček s nakládanou 
zeleninou a receptů na jejich konzervování nechyběly ukázkové láhve 
moštů z chropyňské moštárny, rakytníkový sirup Hany Látalové ani 
áronový likér Olivera Skokana.
Půvabnou květinovou výzdobu zajistily především Věra Růčková, Adéla 
Vyvlečková, poprvé je doplnila Hana Látalová.
Výkresy s podzimní tematikou okrášlili výstavu žáci základní školy vedení 
učitelkami Jiřinou Dolníčkovou a Jaroslavou Lovaszovou. 
Pořadatelky Božena Hynštová, Miluška Daňková, Jaroslava Pospíšilová 
a Hana Látalová vystavily také své výpěstky.
I když chyběly ukázky úrody některých tradičních vystavovatelů, za-
stoupení zde mělo 26 členů Českého zahrádkářského svazu a nečlenů. 
Na oblastní výstavě v Kroměříži nás reprezentovalo 11 zahrádkářů. 
Poděkování patří jim všem a podporovatelům naší činnosti ze SLOCH, 
Klubu českých turistů a Zručným babičkám.

Jaroslava Pospíšilová
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místního spolku Kobylské tetičky. Uvařily pro nás výbornou polévku 
a bezkonkurenční koláče, které se rozplývaly na jazyku. Průvodkyní 
nám byla jedna z tetiček. Mohli jsme zde nakoupit i malé dárky domů. 
Dlouho jsme obdivovali úsilí místních žen, které dokázaly nashromáždit 
velké množství exponátů, většinou od místních obyvatel. Ředitelka 
muzea nám vyprávěla historii obce a okolí Kobylí.
Navzdory vysokým teplotám, které vydržely po celou dobu našeho 
rekondičního pobytu v Příměticích, jsme unaveni, ale spokojeni dorazili 
domů. Přivezli jsme si krásné dárky a spoustu milých zážitků, na které 
budeme dlouho vzpomínat. 
Dne 15. 7. byly Chropyňské babky pozvané na zámek v Chropyni. 
Prohlídka zámku s příjemným výkladem zakončeným natočením malé 
pozvánky a posezením u kávy byla moc příjemná. Velmi oceňujeme 
snahu pracovníků SLOH Chropyně za to, jak dokázali vdechnout této 
dominantě našeho města život, a vřele každému doporučujeme návštěvu. 
Letní dny nás také letos vylákali na zahrádku restaurace U Rybníka, 
kde pravidelně pořádáme sportovní zábavné odpoledne s harmonikou. 
Soutěžilo se v hodu pytlíkem na cíl o ceny. Tuto akci podpořilo město 
finanční dotací, děkujeme.
Opět jsme obdrželi pozvání od kroměřížských sociálních služeb na spor-
tovní hry seniorů, kde se naše družstvo umístilo na druhém místě.
Kroužek malování připravil pro veřejnost ve Víceúčelovém sále chro-

pyňského zámku výstavu obrazů našich členek pod názvem „Co máme 
v duši?“ Tato akce se mimořádně vydařila, neboť výstavu navštívilo 
na 400 návštěvníků nejen z Chropyně, ale i z Valašska, Olomouce, 
Českých Budějovic, Tábora, Šumperka. Návštěvníci si mohli obrázky 
i zakoupit. Snad tomu přispěl i vybraný termín na hody. Do kulturního 
programu na sokolském stadionu přispěly i pěvecké kroužky Chropyňské 
babky a Morésáci.
V měsíci září se již tradičně konají sportovní hry mikroregionu Jižní Haná 
v Hulíně. Naše město reprezentovala dvě pětičlenná družstva, která 
získala první a čtvrté místo, gratulujeme.
Naši členové se svou účastí zapojili do Akademie třetího věku, pořádané 
místní knihovnou. 
Konec roku věnujeme návštěvě divadla a koncertu. Dne 7. 10. jsme 
uspořádali autobusový zájezd do Zlína na divadelní představení „Šakalí 
léta“ a v listopadu máme zakoupené vstupenky na koncert Štefana 
Margity na zámek v Holešově.
Závěrem chceme poděkovat Zlínskému kraji a městu Chropyně za fi-
nanční podporu našeho spolku, organizaci SLOCH Chropyně za vstříc-
nost a pomoc při zorganizování výstavy ve Víceúčelovém sále chropyň-
ského zámku, všem našim členům, kteří nám pomáhají při přípravě našich 
akcí. Doufáme, že příští rok bude zrovna tak úspěšný jako ten letošní.   

Výbor STP v ČR, z.s., MO Chropyně

Zhodnocení končícího roku 2022
pohledem STP v ČR, z. s., MO Chropyně

reklama
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Zprávičky z Kamínku
72 hodin – Společné odpoledne s obyvateli DPS Chropyně
Ve čtvrtek 13. října jsme se po covidové pauze opět mohli setkat 
s obyvateli DPS Chropyně a strávit společnou chvíli u společenských 
her. Během dvou hodin jsme si zahráli společně pár her a hezky 
si popovídali. Haňa Paňa připravila vynikající dezert ke kávě. 
Akce se konala v rámci projektu 72 hodin, do kterého jsme se zapojili 
již poněkolikáté. Cílem 72 hodin je zapojit co nejvíce mladých lidí 
a ukázat jim, že stačí málo, aby společně dokázali mnoho! Přesvědčit 
je, že jsou sami schopní změnit věci, které se jim nelíbí. Naučit je spo-
lupracovat a víc vnímat svět kolem sebe. Díky pořádání jednotlivých 
projektů také posílit vztahy v místních komunitách a vytvořit hodnoty 
a zajímavé podněty pro smysluplné trávení volného času.

Zuzana Horáková

Drákiáda
V sobotu 15. října se uskutečnila drakiáda zařazená do projektu 
72 hodin. I když počasí nebylo zrovna ideální, nakonec na akci dorazila 
spousta nadšených a odhodlaných dětí i dospěláků. Do nebeských 
výšek vzlétlo mnoho různých draků. Tradičními vzdušnými nezmary 
byli maličcí draci domácí výroby. Mezi lidmi byli ale nejčastěji k vidění 
kupovaní draci různých tvarů a velikostí.
Velkou pochvalu si zaslouží především rodiče, kteří trpělivě pomáhali 
dostat draky do vzduchu a asistovali menším dětem i při následném 
řízení. Užili jsme si společně krásné odpoledne a za to vám všem 
děkujeme.

Pochod za Světluškou
V sobotu 22. října se i přes dopolední nepřízeň počasí uskutečnil ve-
černí pochod. Letos nevedl za Bludičkou, ale za Světluškou. Tentokrát 
jsme totiž všechno zorganizovali v rámci veřejných sbírek na podporu 
nadačního fondu Světluška – svítíme ve tmě.
Na startu vás přivítaly dámy z klubu českých turistů a jejich kolegyně 
čekaly v cíli s napečenými perníkovými medailemi. Většinu organi-
zace, přípravu kostýmů, rozdělení a zajištění ochotných lidí, kteří 
se na chvíli dobrovolně stali pohádkovými postavami, a také rozmístění 
všech světýlek, dekorací a sbírkového prodejního stánku pro Světlušku 
zajistil Tom-Kamínek Chropyně.
Na trase jste mohli potkat krásnou princeznu, babu Jagu s Mrazíkem, 
nechyběl Jů a Hele s Mufem. K vidění byla dýňová čarodějnice 
se strašlivým dýňákem, čarokrásné čarodějky, děsivý vlk s Karkulkou, 
čerti z pekla, sněhuláček Olaf s kamarádem Svenem, veselí klauni 
a nezbedné pindruše, trochu děsiví kostlivci i přátelé z divokého zá-
padu. Celý pochod uzavírala dvojice Světlušky a Broučka, u kterých 
jste mohli přispět na nevidomé a zrakově postižené osoby a vybrat 
si z několika dárkových předmětů s logem Světlušky. Na každém 
stanovišti jste mohli najít tajemné slovo ukryté v Braillově písmu 
a na konci rozluštit celou tajenku. 
V cíli nechybělo něco teplého na zahřátí pro malé i velké, oheň 
na opečení buřtů a perníkové medaile s pamětním listem. Mnozí 

z vás nám děkovali a kladně hodnotili celý pochod a za to jsme moc 
rádi. Pochod navštívilo bezmála 300 lidí a pro nadaci Světluška se nám 
podařilo vybrat celkem 9.500 Kč. Děkujeme.
Poděkování patří městu Chropyně, Klubu českých turistů a všem lidem, 
kteří se na organizaci a přípravách podíleli.            Bára Křižanová

Velké díky patří vedoucím Zuzce Horákové, Renči Pečinkové a Nikči 
Hladné, které byly přísnou, ale spravedlivou porotou. Poděkování patří 
městu Chropyně a všem, kteří akci zorganizovali. Nesmíme zapomenou 
poděkovat za pořízené fotografie panu Bělkovi.

Bára Křižanová, Foto: Antonín Bělka
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Kamínkovské podzimky 
Každý podzim se všichni školáci jistě těší na podzimní prázdniny, které 
jim přinesou několik dní odpočinku po náročném začátku školního 
roku. Letos jsme tohoto volna v Kamínku využili a pro starší členy 
našeho oddílu jsme připravili několikadenní akci nedaleko Vyškova. 
Přesněji na krásné táborové základně Malina v Ruprechtově.
Všechno začalo ve čtvrtek 27. října před polednem na vlakovém nádraží 
v Chropyni. Už chvilku po opuštění Chropyně byla ve skupině cítit 
dobrá nálada, a tak bylo jasné, že nás čeká moc fajn výlet. 
Během prodlouženého víkendu jsme toho stihli opravdu hodně, spo-
lečně jsme porazili Skynet, uzavírali obchody s peklem, na vlastní kůži 
okusili, jak složitou práci zastává kopírka, nebo prozkoumávali místo 
přistání UFO. Širší okolí základny účastníci poznali díky hře Rogaining, 
která je kromě práce s mapou vyzkoušela i ze znalostí našich měst 

Zprávičky z Kamínku

Prosím, nezapomeňte! 
Uzávěrka Zpravodaje č. 1/2023 je

12. ledna
Vaše příspěvky přijímáme do 12:00

Malý záchranář
O víkendu 18. a 19. listopadu se uskutečnila minivíkendovka s ná-
zvem Malý záchranář, která byla zaměřena na výuku první pomoci. 
Nechyběla ani zkouška odvahy při večerní procházce v okolí zámku. 
Došlo i na promítání tematického filmu Záchranářka Ruby, samozřej-
mě nesměl chybět popcorn. Večer končil pohádkou na dobrou noc. 
Po pohádce jsme všichni ulehli ke spánku. 
Po pořádném odpočinku jsme se ráno vydali na ranní stezku, kde 
si děti v kvízu ověřily, co se předešlý den naučily. Sice jsme trošku 
vymrzli, ale nadýchali jsme se čerstvého vzduchu. Než se spočítaly 
jednotlivé body kvízu, ukázali jsme si ještě, jaké jsou druhy lékárniček. 
Čas rychle utekl, ještě vyhodnotit kvíz, rozdat odměny a odznak Malého 
záchranáře a už tady byla 11. hodina a rodiče si pomalu začali chodit 
pro své děti. Ty odcházely domů s nadšením a spokojené. 

Zuzana Horáková

či památek. Hlavy jsme trochu potrápili při lesní verzi hry Město, 
jméno a poslední večer jsme si vyzkoušeli práci televizních reportérů. 
I když byl program velmi nabitý, tak jsme mezi tím vším dokázali ještě 
najít čas na všelijaké legrácky, které vznikaly za pochodu, a i díky nim 
se celá akce vezla na vlně dobré nálady a smíchu. Jak to tak bývá, čas 
utíká nejrychleji, když se člověk dobře baví.
Chci poděkovat všem účastníkům za to, že s námi vyrazili, a za příkladné 
a férové hraní připravených her. Kolegům z realizačního týmu za po-
moc s přípravou a průběhem podzimek a jmenovitě Lukáši Paňákovi, 
našemu Beňovi, za jeho výbornou práci v kuchyni. 
Už teď se těším na naše další výjezdy.                                    Horys
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Tématu Fairtrade jsme se poprvé ve Světové škole věnovali v covidovém 
roce 2020 v rámci tématu Tropické deštné lesy a Fairtrade. Už tehdy jsme 
kontaktovali organizaci Fairtrade Česko a Slovensko a začali s Výstavami 
na stromech v Kojetíně. Ve školním roce 2021/22 jsme se k tématu 
Fairtrade znovu vrátili v souvislosti s celoročním projektem Odpovědná 
spotřeba a odpady. Pět studentů společně s paní učitelkou Dýmalovou 
vyrazilo na dvoudenní školení o Fairtrade na Sluňákov. Tento okamžik 
byl zásadní pro vytvoření řídící skupiny a podání žádosti o připojení 
mezi Fairtradové školy.
Při letošních školních oslavách Dne studentstva 16. listopadu žákovský 
parlament uspořádal na gymnáziu různé besedy, zařadili jsme i téma 
odpovědné spotřeby a spravedlivého obchodu. Studenti a pedagogové 
školy se seznámili při besedě s podmínkami pěstitelů kávy v Kolumbii 

Gymnázium Kojetín je Fairtradovou školou
a převzali titul Fairtradová škola od Stanislava Komínka, vedoucího 
kampaní organizace Fairtrade Česko a Slovensko. 
Celorepublikově má u nás titul Fairtradová škola 35 škol a celosvětově 
se zapojuje více než 2 000 škol, které ve výuce i mimo ni podporují 
pěstitele ve světě, společenskou odpovědnost a ekologickou i sociální 
udržitelnost.
Fairtradové školy přidávají globální rozvojová témata do výuky, využívají 
fairtradové výrobky a aktivně pracují na informování veřejnosti. Zapojení 
do kampaně školám přináší posílení dobrého jména, vzdělávání žáků 
praktickým příkladem, zajímavé náměty pro výuku a přidanou hodnotu 
ve srovnání s jinými školami. 
Více na www.fairtradoveskoly.cz a www.fairtrade.cz. 

D. Dýmalová

nabízí:
• přistavení kontejnerů, odvoz a l ikvidaci odpadů
• zemní a bourací práce (základy, přípojky, zámková dlažba
  apod.)
• prodej písku, drtí ,  recyklátů a zeminy

Nově  !!! - bezplatná likvidace pneumatik

Bližší informace na tel.: 737 316 095

www.robicont.cz

reklama
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Slavíci z Přerova je totiž soutěž, kterou pravidelně už mnoho let pořádá 
přerovské SVČ Atlas a BIOS. V předchozích dvou letech se z epide-
miologických důvodů nekonala, ale letos projevilo opět zájem několik 
zpěvaček Gymnázia Kojetín, které by rády navázaly na úspěchy našich 
žáků z minulých roků. Před tříčlennou porotou se zpívá píseň libovolného 
žánru bez instrumentálního doprovodu, aby podmínky byly pro všechny 
objektivní a srovnatelné. Z nižšího gymnázia se zúčastnila čtyři děvčata 
a touto cestou jim děkujeme za reprezentaci nejen gymnázia. Výsledky 
totiž stojí za to. V kategorii A2 v konkurenci 17 zpěváků se umístila Lucie 
Davisová v bronzovém pásmu a Adéla Lučanová získala 2. místo. V kate-
gorii B2 Emilie Sigmundová obsadila taktéž 2. místo a Marie Matějčková 
si vyzpívala vítězné místo mezi 13 zpěváky. Ještě jednou děkujeme a pře-
jeme hodně dalších hudebních úspěchů i do budoucna.              M. M.

V Kojetíně jsou slavíci 
z Přerova

Po roce se opět sešli příznivci zelených stolů 
na 2. ročníku Memoriálu Josefa Maršála 
ve stolním tenise, který letos proběhl v sobo-
tu 19. listopadu. Slavnostního zahájení se ujal 
předseda oddílu Ing. Josef Baďura a starosta 
města Mgr. Michal Vlasatý. Po jejich krátkém 
projevu si vzal slovo hlavní rozhodčí Filip Král, 
který turnaj odstartoval.
Počet přihlášených účastníků nás mile pře-
kvapil, přijelo 52 hráčů z různých koutů 
Moravy. Jednalo se nejen o registrované 
hráče okresních a krajských soutěží, ligy, ale 
i o amatéry nebo bývalé hráče. Soutěž druž-
stev se hrála na skupiny, z nichž postoupila 
družstva na prvních třech místech do vyřa-
zovacího pavouka.
Vítězem letošního ročníku se po závěrečném 
urputném boji stalo družstvo ve složení Marek 
Záškodný (SK Svinov) a Ondřej Pařil (TJ TATRA 
Kopřivnice). Druhé místo po zásluze získalo 
družstvo TJ Sokol Čechovice – Pavel Vejmola 

Memoriál Josefa Maršála

a Adam Pokorný.  Třetí místo obsadili hráči Ka-
rel Schopf – Vlastimil Honemann (KST Jeseník) 
po vítězství nad oddílem TJ Sokol Ondratice 
(David Orság – Radek Sedláček).

Napínavá byla i soutěž jednotlivců. Ta se hrá-
la vyřazovacím způsobem na dvě porážky. 
Vítězem se po zásluze stal Marek Záškodný 
(SK Svinov), který ve finále porazil našeho 
bývalého hráče Lukáše Konečného (TJ Jiskra 
Otrokovice). Třetí místo získal po vítězství 
nad Pavlem Vejmolou (TJ Sokol Čechovice) 
opět náš bývalý hráč Tomáš Grmela (ZH 
Hnojice).
Tradičně k turnaji patří i „kolo útěchy“, kde 
mají možnost zabojovat hráči, jimž se v sou-
těži jednotlivců nedařilo. Právě této možnosti 
využil Jan Šiller (TJ Jiskra Otrokovice) a získal 
první místo po výhře nad Ondřejem Škvorem 
(ZH Hnojice). O třetí a čtvrté místo si zahráli 
spoluhráči z TJ Jiskra Otrokovice, kde byl 
úspěšnější Petr Jelínek. Bramborová medaile 
tak připadla na Jakuba Honse.
Rádi bychom tímto poděkovali všem hráčům, 
účastníkům, organizátorům, a to nejen u stol-
ku rozhodčích, ale i v bufetu, kteří se celou 
dobu starali o kvalitní občerstvení a hladký 
průběh soutěží. Největší dík však patří městu 
Chropyně, pod jehož záštitou se turnaj konal, 
dále firmě PLYNY JEHLÁŘ s.r.o., KSST Olo-
mouc, Svornost SBD Kroměříž, ProsperityFS 
– Bc. Lukáš Brandejs, Ing. Hana Stern, Janě 
a Igorovi Pišťáčkovým, Autovest – Radek 
Středa, Technosoft – Mgr. Jiří Krejčíř, Kontej-
nerová doprava – Robert Lučan za finanční 
a věcné ceny.                         stolní tenis

inzerce
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ME TeamGym Lucembursko 2022
Letní prázdniny utekly jako voda a hned 14. až 17. září se konalo 
Mistrovství Evropy TeamGym v Lucembursku. Z Chropyně se do ženské 
seniorské reprezentace ČR dostala Markéta Horáková. Roční přípravy 
jely do Lucemburska zúročit poprvé v historii ČR tři týmy – Juniorky, 
Seniorky a Seniorský mix. 
Atmosféra na mistrovství byla fantastická. Bez ohledu na národnost fan-
dili všichni všem a každý výkon byl odměněn potleskem. Naše družstva 
se v kvalifikaci rvala statečně s ostatními o postup do finále. Nejblíž 
k 6člennému finále měly Seniorky, které skončily na 7. místě. Porazily 
ty země, které porazit mohly. Na postup do finále jim chybělo téměř 
6 bodů, což je hodně, a českou reprezentaci tak stále čeká spousta práce. 
Chtěla bych tímto městu Chropyně velmi poděkovat za finanční podporu.

Podzim v gymnastice

Příbramský pohár
V sobotu 21. října se konal již 11. ročník Příbramského poháru. Po téměř 
čtyřměsíční pauze jsme oprášili dresy a vydali se do 320 km vzdálené 
Příbrami bojovat o medaile. Samozřejmě jsme od posledních závodů, 
které byly v červnu, nezaháleli a poctivě jsme se připravovali. 
Do boje jsme nasadili dvě družstva, Junior I a Junior II. Oběma týmům 
se podařilo zajet závod na všech nářadích téměř čistě, bez větších chyb, 
a tak byla šance na medaile dosti vysoká.
Děvčata Junior I obsadila krásnou bronzovou příčku. Pro družstvo Ju-
nior II to byla zlatá jízda a svou kategorii vyhrálo.

MČR TeamGym Plzeň
Hned 14 dní po Příbramském poháru, 5. listopadu, se konalo Mis-
trovství ČR v Plzni. Děvčata se po úspěšném předchozím závodě 
na tento den velmi těšila. Družstvo Junior I zajelo čistý závod a získalo 
výslednou známku stejnou jako družstvo z Čakovic. Zde rozhodují 
o vítězství dvě vyšší známky na nářadích, což nás odsunulo na druhou, 
stříbrnou, příčku. Starším děvčatům, Junior II, se velmi povedla pohy-
bová skladba. Získaly za ni nejvyšší známku, bohužel se však nepovedla 
společná řada na trampolíně a děvčata nakonec obsadila konečnou 
třetí, bronzovou, příčku. 
Zároveň se zde vyhlašoval Český pohár, do kterého je zařazeno 5 závo-

reklama reklama

Rychlá půjčka 
5.000–30.000 Kč

Peníze ještě dnes

Telefon: 602 612 030
Chropyně a okolí

Zde 
mohla být 

vaše inzerce. 

Cena od 
375,10 Kč vč. DPH.

Více informací 
v redakci 

nebo na www.
muchropyne.cz. 

dů. Z těch se započítávají body za 4 nejlepší umístění. Obě naše družstva 
se ve svých kategoriích umístila na příčce nejvyšší a získala zlaté medaile.

Republiková soutěž TG Trutnov
Posledním závodem tohoto roku byla 12. listopadu Republiková soutěž 
TaemGym v Trutnově. Vezli jsme si snad největší fanklub, který holky 
během závodu hlasitě podporoval. Družstvu Junior I se podařilo zacvičit 
bez výraznějších chyb a vybojovalo si zlaté medaile. Družstvo Junior II 
bylo oslabeno o jednu členku, která se zranila na tréninku, ale i tak 
zajelo pěkný závod. Tentokrát to bohužel nestačilo na cenné kovy 
a skončili jsme na nepopulární 4. příčce. 

Teď jsou na řadě závody ve sportovní gymnastice, kterých se účastní 
mladší děvčátka. Přejeme jim hodně sportovního štěstíčka, aby si taky 
dovezly nějakou tu medaili.
S ohledem na finanční náročnost účasti na závodech bychom chtěli po-
děkovat městu Chropyně a všem našim sponzorům za finanční podporu. 
Děkujeme.                                                                               RH
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Společenská kronika 

Chropyňské počasíChropyňské počasí
- Průměrná teplota v říjnu činila 12,2 °C. 
- Nejvyšší teplota byla naměřena 17. října v 15:10 (21,6 °C). 
- Naopak nejnižší teplota byla naměřena 10. října v 06:35 (1,6 °C). 
- Nejteplejším dnem byl 16. říjen s maximální průměrnou teplotou 

15,8 °C. 
- Nejchladnějším dnem byl naopak 26. říjen s minimální průměr-

nou teplotou 8,6 °C. 
- Srážky padaly během 16 dnů, celkem ale napadlo pouhých 

13,6 mm. 
 Nejvíce jich spadlo 24. října (3,8 mm). 
- Slunečního svitu jsme si užili pouze 86,6 hodiny.

zdroj: počasí-chropyne.cz, foto: ToRo

Vydal ses cestou, jíž chodí každý sám, 
jen dveře vzpomínek jsi nechal dokořán. 

Díky za to, čím jsi nám v životě byl, 
za každý den, jenž jsi pro nás žil.

Dne 19. listopadu 2022 
by oslavil náš tatínek, 
dědeček, pradědeček pan 

Milan Vítek 

krásné 80. narozeniny. S láskou 
a zapálenou svíčkou vzpomínali všichni, 
kdo ho měli rádi a stále ho nosí v srdci. 
Zároveň si 8. ledna 2023 připomeneme 
smutné 5. výročí, kdy nás navždy opustil. 
Dcery a syn s rodinami.

V životě jsou chvíle, 
se kterými se člověk nikdy nesmíří.

Dne 7. listopadu 2022 jsme vzpomněli 16. smut-
né výročí úmrtí našeho tatínka, dědečka a pra-
dědečka pana 

Jana Ivana Šárika. 

Vzpomíná dcera Ivana s manželem a rodiny Mačkova a Hrabálkova.

V neznámý svět odešel jsi spát, 
zaplakal každý, kdo Tě měl rád. 

Roky plynou jak tiché vody proud, 
jen bolest trvá a nedá zapomenout.

Dne 19. listopadu 2022 jsme vzpomněli 20. vý-
ročí úmrtí mého manžela, tatínka a dědečka 
pana 

Františka Vymětala. 

S láskou stále vzpomínají manželka, dcery s rodinami, syn Radek.

inzerce

Harmonogram vydávání Zpravodaje v roce 2023

číslo uzávěrka vždy ve 12:00 vychází
01/2023 12. ledna 27. ledna
02/2023 9. února 24. února
03/2023 9. března 24. března
04/2023 6. dubna 21. dubna
05/2023 4. května 19. května
06/2023 8. června 23. června
07/2023 10. srpna 25. srpna
08/2023 14. září 29. září
09/2023 19. října 3. listopadu
10/2023 23. listopadu 8. prosince
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Osud Ti z tváří růže vzal a z očí jiskry zář. 
Však v srdcích nám Tě zanechal, 

dál s námi zůstáváš.

Dne 27. listopadu 2022 jsme 
vzpomenuli 11. smutné výročí 
úmrtí mého manžela 
a našeho tatínka pana 

 Marka Zatloukala. 

S láskou a úctou vzpomíná 
manželka Pavla, děti Aneta, 
Natálie a Kristýna, maminka, 
sestra s rodinou a kamarádi.

Utichly kroky i Tvůj hlas, 
ale obraz zůstává v nás. 
Stále Tě v srdci máme, 

s láskou na Tebe vzpomínáme.

Dne 3. prosince 2022 jsme vzpomenuli 18 let 
od úmrtí pana 

Antonína Dolínka. 

S láskou vzpomínají manželka, dcera s rodinou, syn s rodinou, sestra 
s rodinou. Děkujeme všem, kdo na něj vzpomněli s námi.

… jsou v životě chvíle, 
které nejsou k unesení…

Dne 4. prosince 2022 jsme 
vzpomněli 3. výročí úmrtí 
pana 

 Radomila Hynšta. 

S láskou stále vzpomínají manželka, 
syn a dcera s rodinami.

Dne 9. prosince 2022 si připomínáme  2. smutné 
výročí úmrtí paní 

Marie Králové. 

S láskou stále vzpomínají manžel a dcery s ro-
dinami. Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi.

Čas rychle ubíhá,
ale bolest v našich srdcích je stále stejně hluboká.

Nikdy nezapomeneme na toho, 
kdo nám moc schází...

Dne 12. prosince 2022 
vzpomeneme 3. smutné 
výročí úmrtí pana 

 Václava Jurčíka. 

S láskou stále vzpomíná manželka Marie 
a dcera Dana s rodinou.

Tvé zlaté srdce, maminko, 
zůstane navždy s námi! 

Bude nám žehnat na cestu, 
kterou teď musíme jít sami. 
Ta rána v srdcích stále bolí 
a zapomenout nedovolí.

Dne 8. prosince 2022 jsme vzpomenuli 9. výročí 
úmrtí naší maminky, babičky, prababičky paní 

Růženy Kroupové. 

S láskou vzpomínají a nikdy nezapomenou dcery Věra a Jarmila 
s rodinami.

Dny, týdny, měsíce i léta plynou, 
ale nikdy nezacelí tu ránu bolestivou.

Dne 27. listopadu 2022 uplynulo 15 let od chví-
le, kdy nás navždy opustil pan 

Josef Novotný. 

S láskou stále vzpomíná syn s celou rodinou

Společenská kronika 

Vážení čtenáři, 
obracíme se na Vás s žádostí, abyste výběru fotografií 
do Společenské kroniky věnovali maximální úsilí.
V případě vzpomínek prosím zapátrejte po rodině, 
abychom zde zveřejňovali co nejkvalitnější fotografie, 
které již zůstanou v našem digitálním archivu a budou 
Vám kdykoliv příště k dispozici. Děkujeme.

Jen jedno srdce na světě jsme měli, 
jež dovedlo nás milovat. 

Kdybychom láskou vzbudit chtěli, 
neozve se vícekrát. 

Utichlo, zmlklo, šlo už spát. 
Co vděkem za lásku a péči Vám, 

maminko milá, můžeme dát? 
Jen kytici krásných květů na hrob, 

tiše postát a jen vzpomínat.

Vše zmizí, 
jen stopy Tvé práce a lásky zůstanou.

Dne 23. listopadu 2022 by oslavil 84. naroze-
niny pan 

Bohumil Zajíček. 

Kdo jste ho znali, věnujte mu tichou vzpomínku. Syn a dcera s ro-
dinami a rodina Hlaváčova.

Dne 27. listopadu 2022 by se dožila 
80 let paní 

Maruška Novotná. 

Stále vzpomínají děti s rodinami.
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Společenská kronika 

Upozorňujeme občany, že zveřejnění ve Spole-
čenské kronice je zpoplatněno částkou 50 Kč 
za zveřejněnou osobu. Poplatek je splatný předem.

Vychází měsíčně v nákladu 2150 ks - bezplatná distribuce
Uzávěrka tohoto čísla: 24. listopadu 2022 (číslo vychází 6. prosince 2022)  
Uzávěrka příštího čísla: 12. ledna 2023 do 12:00 hod.
Při nedodržení termínu uzávěrky nemusí být příspěvek zve-
řejněn.

Město Chropyně upozorňuje, že odpovědnost za otištěný obsah place-
ných sdělení nesou zadavatelé inzerce. O výběru příspěvků a době jejich 
zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. Příspěvky mohou být redigovány, 
podstata jejich obsahu zůstává nezměněna. Názory autorů článků 
se nemusí shodovat s názory redakce. Šíření veškerého obsahu Zpravo-
daje bez souhlasu redakce je zakázáno.

Ti, které milujeme, neodcházejí. 
Jsou tu stále s námi každý den.

Již druhý rok uplyne od smutné 
události, kdy nás opustili drazí ro-
diče. Dne 16. prosince 2022 vzpo-
meneme 2. smutné výročí úmrtí 
tatínka, dědečka, pana 

Oto Mourala 

a 11. ledna 2023 vzpomeneme 2. smutné výročí úmrtí maminky, 
babičky, paní 

Jiřiny Mouralové. 

S láskou a úctou vzpomínají a nikdy nezapomenou synové Michal 
a Martin s rodinami.

Čas plyne a vzpomínky zůstávají.

Dne 13. prosince 2022 vzpomeneme 20. výročí 
úmrtí pana 

Miloslava Polišenského. 

S láskou vzpomíná celá rodina.

Dne 20. prosince 2022 vzpomeneme 
4. smutné výročí úmrtí paní 

Evy Schejbalové. 

Vzpomíná celá rodina.

Dne 27. prosince 2022 uplyne 20 let od úmrtí 
naší maminky, babičky, tchyně a tety paní 

Věry Ježkové 

z Plešovce. S láskou vzpomínají děti s rodinami.

Dne 6. ledna 2023 vzpomeneme 5. smutné 
výročí úmrtí paní 

Miroslavy Plevové. 

S láskou a úctou vzpomíná manžel Josef, syn 
Igor, dcera Marcela a vnučka Monička.

Zhasly oči plné lásky naší drahé maminky,
nezhasnou však nikdy

na ni v srdci naše vzpomínky.

Dne 11. ledna 2023 vzpomeneme 50. výročí 
úmrtí mé maminky paní 

Anny Kopčilové. 

Vzpomíná dcera s rodinou.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal, 
jen vzpomínky v srdcích nám zůstávají dál. 

Dne 13. ledna 2023 uplyne 11 let od chvíle, 
kdy nás opustil pan 

František Hošek, 

dne 15. ledna 2023 by se dožil 80 let. Stále vzpomínají manželka 
a děti Lenka a Martin s rodinami.Stále jsou naši mrtví s námi,

nikdy vlastně nejsme sami.

Dne 27. prosince 2022 to bude 20 let, co od nás 
náhle odešel manžel, táta a dědeček pan 

Ivan Kramář. 

Stále vzpomíná manželka s celou rodinou.

        

       
Uzávěrka Zpravodaje města Chropyně:
č. 01/2023 - 12. ledna (vychází 27. ledna)
č. 02/2023 - 9. února (vychází 24. února)
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Kroměříž MIKULÁŠOVY PATÁLIE: JAK TO VŠECHNO 
28.12.  ZAČALO 
 Patálie malého Mikuláše, od rvaček na školním dvoře 

až po dobrodružství na letním táboře, si v průběhu 
let zamilovaly více než čtyři generace dětí i dospělých 
po celém světě. Oblíbená postavička nyní poprvé 
ožívá v původní ilustraci Sempého v animovaném 
filmu pro celou rodinu. Vstupné: 120 Kč, děti 100 Kč.  

 Kde: Kino Nadsklepí Kroměříž, 15:00 

Kroměříž SILVESTR 2022 NA HANÁCKÉM NÁMĚSTÍ  
31.12. Přijďte společně oslavit Silvestra na Hanácké náměstí 

a poslední hodiny roku 2022 prožít v poprockovém 
rytmu kapely Reflexy, která zahájí svůj koncert 
v 18:00. V pauze mezi dvěma bloky, kolem 18:45 
hodin, pozdraví návštěvníky starosta města Tomáš 
Opatrný a zahájí slavnostní silvestrovský ohňostroj. 
Občerstvení a horké nápoje zajištěny. 

 Kde: Hanácké náměstí Kroměříž, 18:00 
 
Kroměříž KROMĚŘÍŽSKÝ PLES 
21.1. Společenský ples i večer na téma Rum & Čokoláda ro-

zezní Dům kultury. Na návštěvníky čeká zážitková gas-
tronomie, sladké čokoládové pokušení a až 150 dru-
hů rumu ve společnosti hvězdných osobností. Celým 
večerem bude provázet moderátorka Eva Decastelo, 
vystoupí O5 a Radeček, k tanci vyzve kapela JAMR’S, 
o diskotéku se postará Rádio Haná. Vstupné: 390 Kč. 
Více na www.dk-kromeriz.cz. 

 Kde: Dům kultury Kroměříž, v 19:00

Hulín  SILVESTROVSKÉ PROMÍTÁNÍ 
31.12. Městské kulturní centrum Hulín zve na tradiční 

silvestrovské promítání pro děti v letním kině. Těšit 
se můžete na promítání pohádek a grotesek nejen 
pro děti. Připraven bude dětský punč a svařák pro 
zahřátí. Více na www.mkchulin.cz. 

 Kde: Letní kino Hulín, 16:30 promítání, 17:30 
ohňostroj 

Přerov ROCKOVÉ VÁNOČNÍ SETKÁNÍ 
25.12. Vánoční koncert rockových kapel, vystoupí Forum, 

Penzistor a Kameron. Vstupné: v předprodeji 200 Kč, 
na místě 250 Kč. Předprodej na www.mdprerov.cz 
nebo na tel. 581 587 711.

 Kde: Městský dům Přerov, 20:00 

Přerov SILVESTR NANEČISTO 
30.12. Kulturní a informační služby města Přerova zvou na sil-

vestr s kapelami Re-Vox a Šediváci. Vstupné: 250 Kč, 
vstupenky a další informace na www.mdprerov.cz.

 Kde: Městský dům Přerov, 20:00
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Přehled kulturních akcí 
v Chropyni a okolí

více informací na
www.muchropyne.cz

Chropyně VÁNOČNÍ ZÁMEK a JARMARK 
10.-11.12. Přijďte si nakoupit vánoční dekorace na jarmark 

v přízemí zámku (13:00–18:00) a zároveň můžete 
nejen s dětmi vyrazit na kostýmovanou prohlídku 
vánočního zámku. Vstupné: 50 Kč. 

 Kde: zámek, 13:00, 14:00, 15:00  

Chropyně ZDOBENÍ PERNÍČKŮ S DĚTMI
11.12. Kde: zámek Chropyně, 13:00 

Chropyně SOUTĚŽ O NEJHEZČÍ VÁNOČNÍ STROMEČEK 
12.-20.12.  DĚTÍ Z 1. STUPNĚ ZŠ A DRUŽINY
 Vánočně vyzdobené stromečky dětí z 1. stupně ZŠ 

a školní družiny budou v těchto dnech čekat na vaše 
hlasování na FB Městské kulturní středisko Chropyně 
nebo klasickým hlasovacím lístkem. Více na www.
sloch.cz.

 Kde: ulička Míru, 12:00  

Chropyně ČTVRTÁ AKADEMIE 3. VĚKU
14.12. Téma: Koledy – vyprávění o tom, jak různé zvyky 

vedly k tomu, aby se začaly skládat písničky o Ježíškovi 
v jesličkách. Přednášející: Bc. Dana Šimková. Vstupné: 
zdarma. Více na www.sloch.cz.

 Kde: Městská knihovna Chropyně, 09:30

Kroměříž THE PEOPLE 
17.12. Koncert nazvaný „Vzpomínka na Karla Gotta a čes-

kou písničku“ je složený výhradně z českých skladeb! 
Vzpomínat se bude především na božského Karla, 
ale zazní i písně Waldemara Matušky, Hany Hegero-
vé, Marie Rottrové, Věry Špinarové, Jiřího Korna, Jana 
Kalouska či Ilony Czákové. The People je energická 
kapela s velkou dechovou sekcí složená hlavně z ab-
solventů a studentů Janáčkovy akademie múzických 
umění v Brně. Více na www.dk-kromeriz.cz.

 Kde: Dům kultury Kroměříž, 18:00 
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